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Sztab zebrał już 200 tysięcy zł Kino w centrum
Strona 2

Przez lata właściciele mieszkań znajdujących się w blokach stojących na samorządowych działkach mogli 
przejmować te grunty na własność z 95-procentową bonifi katą. Teraz burmistrz chce tą zniżką objąć także 
posiadaczy prywatnych budynków. Propozycja ma stanąć na najbliższej sesji rady miasta

W czasie 27 fi nału WOŚP 
w mieście i powiecie zebrano 
już ponad 200 tysięcy złotych. 
Do darczyńców dołączyła m.in. 
Grupa Aljeka, która swoim hojnym 
datkiem sprawiła,że sochaczew-
ska orkiestra mocno przebije 
ubiegłoroczny wynik. Ostateczną 
kwotę nasz sztab, mieszczący się 
w hufcu ZHP, poda na początku 
marca.

Strona 11

Grunty w Sochaczewie 
za 5 proc. wartości

Strona 10
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WAŻNY TEMAT

WAŻNE TELEFONY
MOSiR 

46 862-77-59

Muzeum Ziemi 
Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą
46 862-33-09, 

PEC 

46 862-92-00, 

telefony alarmowe 24h 604-206-
108, 602-789-111

Pogotowie 
energetyczne 991

Pogotowie gazowe 

(Sime Polska) 

602-343-343, 792-008-866

Pogotowie 999

Policja 

997, 46 863-72-00

PKP 19-757

Koleje Mazowieckie

22 364-44-44

PKS Grodzisk Mazowiecki, baza 
w Sochaczewie 

46 862-55-12

Sąd Rejonowy 
46 862-32-64

Fundacja „Nero” 

502-156-186

Starostwo Powiatowe 

46 864-18-40, 46 864-18-73

Straż pożarna 
998, 46 862-23-70

Szpital 
46 864-95-00, 46 864-96-00

MPT Taxi 191-91

Taxi 

46 862-28-42

Taxi Nowa całodobowa 
888-766-600

USC 
46 862-23-02

Urząd Miejski 
46 862-27-30, 46 862-22-35

Urząd Skarbowy 
46 862-26-04

Zakład Wodociągów 
i Kanalizacji 

46 862-82-30

Zgłaszanie awarii 
sieci wodociągowej 
i kanalizacji sanitarnej 

604-195-867, 696-056-281, 
664-157-699

ZGK 46 862-81-06, 46 862-93-14

ZKM 46 862-99-27

ZUS 46 862-64-33

Zgłaszanie awarii 
sieci oświetlenia 
ulicznego

698-088-755, 606-663-186

Całodobowy telefon 
alarmowy Urzędu Miasta
46 862-36-82

KONDOLENCJE

14 stycznia zmarł doświadczony samorządowiec i społecznik, od 1998 
roku prezydent Gdańska, były przewodniczący gdańskiej rady miasta

Paweł Adamowicz
 Jego tragiczna śmierć wstrząsnęła nami wszystkimi, pozostawiając 

w nas wielki smutek i żal.

Rodzinie, przyjaciołom i współpracownikom Pana Prezydenta 
szczere wyrazy współczucia przekazują

Z wielkim żalem i smutkiem żegnamy harcerskim CZUWAJ!

Ś†P
Pawła Adamowicza

Prezydenta Gdańska - miasta Wolności i Solidarności, 
Niezawodnego Przyjaciela Harcerstwa, Wolontariusza WOŚP.

Cześć Jego pamięci!

Rodzinie, przyjaciołom, współpracownikom, mieszkańcom Gdańska 
i Pomorza oraz wszystkim szczerze dotkniętym tragedią, która roze-
grała się w Gdańsku, składamy wyrazy współczucia i słowa otuchy.

Harcerze i instruktorzy Hufca ZHP Sochaczew -
organizatorzy Sztabu #643 WOŚP

Burmistrz 
Sochaczewa
Piotr Osiecki

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Po latach dyskusji nad sen-
sem istnienia użytkowa-
nia wieczystego jako jed-
nej z kilku form własności, 
1 stycznia 2019 roku prze-
szło ono do historii. Sejm 
zdecydował, że osoby wy-
korzystujące działki nale-
żące do skarbu państwa, 
przeznaczone na cele miesz-
kaniowe, czyli zabudowa-
ne blokami, kamienicami i 
domami, dostaną te grunty 
na własność. Jeśli o wszyst-
kie formalności zadbają w 
2019 roku, skorzystają z wy-
sokiej, 60-procentowej bo-
nifi katy. Przez kolejne pięć 
lat zniżka będzie malała co 
rok o 10 procent. W 2020 
roku wyniesie 50 procent, w 
2021 spadnie do 40 procent 
i tak aż do zera. Topnieją-
ca ulga ma zachęcić wie-
czystych użytkowników, by 
przekształcili swoje grunty 
w możliwie krótkim czasie. 

Przez lata właściciele 
mieszkań, znajdujących się 
w blokach stojących na sa-

morządowych   działkach, 
mogli przejmować te grun-
ty na własność z 95 proc. 
bonifi katą. Wiele rodzin z 
tego skorzystało, wystąpiło 
o wykup ułamkowych czę-
ści gruntu i stało się za sym-
boliczną opłatą ich pełno-
prawnymi właścicielami. 

- Chcemy utrzymać tę 
bonifi katę dla bloków i ka-

mienic, ale dodatkowo przy-
znać ją także właścicielom 
prywatnych domów, dlate-
go wystąpię do radnych na 
najbliższej sesji, aby 95-pro-
centową ulgą objąć również 
grunty miejskiej, na któ-
rych stoją budynki jedno-
rodzinne. Nie można dzielić 
mieszkańców. Jeśli stosuje-
my preferencyjne zasady, to 

dla wszystkich. Wierzę, że 
rada miasta podzieli moje 
stanowisko. Nasza propozy-
cja może bezpośrednio do-
tyczyć ok. 1500-1700 rodzin 
- mówi Piotr Osiecki. 

Przyznanie tak wysokiej 
bonifi katy oznacza, że w 
perspektywie kilku lat bu-
dżet miasta straci ok. 3 mln 
zł. O tyle spadną jego wpły-

wy, gdyby z ulgi w krótkim 
czasie skorzystali wszyscy 
dotychczasowi użytkowni-
cy wieczyści miejskich dzia-
łek. 

- Wpływy z opłat co 
roku zasilały nasz budżet 
kwotą ok. 400 tysięcy, za-
tem, po oddaniu gruntów na 
własność, o tyle mniej bę-
dzie do podziału w budże-
cie Sochaczewa na 2020 rok. 
Budżet miasta jest w dobrej 
kondycji, ten uszczerbek w 
dochodach odczujemy, ale 
jestem przekonany, że warto 
iść w kierunku jednej staw-
ki bonifi katy dla wszyst-
kich, bez względu na to, czy 
mieszkają w bloku, czy zbu-
dowali dom - dodaje Piotr 
Osiecki.  

28 stycznia rozpoczę-
ły się konsultacje społeczne 
projektu uchwały rady mia-
sta dotyczącej 95-procento-
wej ulgi. Jeśli na najbliższej 
sesji radni powiedzą „tak” 
bonifi kacie, a zainteresowa-
ni przekształceniem grun-
tów się pospieszą, przejmą 
je za kilka procent wartości 
rynkowej. 

Burmistrz proponuje 
95-procentową ulgę 
1 stycznia użytkowanie wieczyste gruntów skarbu państwa wykorzystywanych na cele mieszkaniowe 
z mocy ustawy zmieniło się we własność. Zaświadczenie o nabyciu prawa do gruntu można uzyskać 
po wniesieniu dwudziestu rocznych opłat, a jeśli ktoś zapłaci całą kwotę jednorazowo, może liczyć 
na atrakcyjne zniżki. Na gruntach skarbu państwa w tym roku ta zniżka to 60 proc. Dla gruntów 
miejskich burmistrz Sochaczewa proponuje jeszcze wyższą bonifi katę, sięgającą 95 procent.
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Z PIERWSZEJ RĘKI

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Szefem komitetu został Ma-
ciej Małecki. Prócz posła 
ziemi sochaczewskiej w jego 
skład weszli m.in. samorzą-
dowcy z miasta i powiatu, 
przedstawiciele policji, stra-
ży, wojska, dyrektorzy pla-
cówek kultury, reprezentan-
ci lokalnych mediów. 

- Mamy piękne doświad-
czenia z ubiegłorocznych 
obchodów setnej roczni-
cy odzyskania przez Polskę 
niepodległości. Wtedy też 
spotkaliśmy się na począt-
ku roku, by opracować plan 
świętowania, ale taki, który 
zachęci do udziału dzieci, 
rodziców, seniorów, różne 
środowiska. I to się uda-
ło. Odwiedziłem w minio-
nym roku wiele samorzą-
dów w Polsce i trudno mi 
wskazać choć jeden, który 
przygotował i przeprowa-
dził obchody tak dobrze jak 
Sochaczew – mówił Maciej 
Małecki. 

Joa nna   Niew iadom-
ska-Kocik, naczelnik wy-
działu Kultury, Turystyki 
i Promocji Miasta, przed-
stawiła wstępny plan ob-
chodów wskazujący kilka 

głównych dat. To 1 sierpnia, 
dzień wybuchu powstania 
warszawskiego, w którym 
brali udział m.in. żołnierze 
z batalionu „Skowronek”, 
7 września, gdy rozpoczęła 
się bitwa nad Bzurą, a także 
22 września, czyli data roz-
strzelania w Boryszewie 50 
żołnierzy Bydgoskiego Ba-
talionu Obrony Narodowej. 
Większość imprez odbywa 
się właśnie wokół tych dat. 

Plan obchodów jest bar-
dzo bogaty, a składają się na 
niego nie tylko warsztaty 

historyczne, rekonstrukcje, 
rajdy, koncerty, uroczysto-
ści patriotyczne, wystawy 
plenerowe, lekcje muzeal-
ne, ale też duże widowiska. 
Na pewno znaczącymi wy-
darzeniami   artystyczny-
mi będą: zapowiadany na 
wrzesień koncert Central-
nego Zespołu Reprezenta-
cyjnego Wojska Polskiego, 
listopadowy koncert orkie-
stry kameralnej Camera-
ta Mazovia oparty na dzie-
le S. Moniuszki „Straszny 
dwór”, rekonstrukcja walk o 

Sochaczew z września 1939 
roku oraz projekcja nie-
mego fi lmu z 1928 roku pt. 
„Pan Tadeusz”, z muzyką na 
żywo w wykonaniu Came-
raty Mazovii.

W 2019 roku do każdego 
ucznia w Sochaczewie ma 
trafi ć książka „Sochaczew 
– obronić miasto”, opisują-
ca w przystępny sposób naj-
ważniejsze epizody z Bitwy 
nad Bzurą i trwającą kil-
ka dni obronę naszego mia-
sta przed niemiecką armią. 
Wydawnictwo przypomni, 

kim był major Feliks Kozu-
bowski i w uznaniu jakich 
zasług równo dziesięć lat 
temu został mu pośmiert-
nie nadany tytuł Honoro-
wego Obywatela Sochacze-
wa. Muzeum chce wydać 
książkę o cmentarzach żoł-
nierzy Wojska Polskiego na 
ziemi sochaczewskiej oraz 
II tom z serii opracowań, re-
lacji i dokumentów o Bitwie 
nad Bzurą. 

- Program obchodów 
już liczy kilkadziesiąt pozy-
cji, a przecież do wspomi-
nania bohaterów powsta-
nia warszawskiego i bitwy 
nad Bzurą włączą się szkoły, 
organizacje pozarządowe, 
placówki pomocy społecz-
nej, placówki powiatowe. To 
na razie wstępny plan, któ-
ry będzie rozwijany o nowe 
elementy – mówi burmistrz 
Piotr Osiecki.

Właśnie dlatego ratusz 
planuje m.in. uruchomie-
nie specjalnego portalu, 
gdzie każdy znajdzie pro-
gram obchodów, zaprosze-
nia na kolejne wydarzenia, 
relacje z już odbytych im-
prez, koncertów czy promo-
cji okolicznościowych wy-
dawnictw. 

Promocja w 

nowym terminie
Odwołana z powodu żałoby 
narodowej promocja albumu 
„Gawłów. Czas i przestrzeń” 
odbędzie się 16 lutego. Fun-
dacja Ochrony Zabytków 
Mazowsza zaprasza wszyst-
kich zainteresowanych hi-
storią lokalną na promocję 
tego własnego wydawnic-
twa. Autorem albumu jest 
Marek Orzechowski. 

W książce możemy przyj-
rzeć się historii Gawłowa 
od średniowiecza do cza-
sów współczesnych. Zawie-
ra wiele zdjęć, stare mapy 
i pocztówki, nieznane do-
tychczas opowieści. Z usta-
leń autora wynika, że wie-
le informacji, które można 
o gawłowskim pałacu zna-
leźć w źródłach interne-
towych, nie ma pokrycia 
w faktach. Zdecydowanie 
warto sięgnąć więc po nasze 
wydawnictwo, aby uaktual-
nić swoją wiedzę. W czasie 
spotkania autor opowie o 
powstawaniu albumu, naj-
ważniejszych faktach i kilku 
tropach, którymi podąża.

O oprawę muzyczną wy-
darzenia zadbają Ola Stan-
dowicz i Łukasz Rogowiecki 
z zespołu Tajm, którzy za-
prezentują kilka klimatycz-
nych utworów, a po prezen-
tacji zapraszamy na kawę i 
rozmowy nie tylko o histo-
rii. 

Spotkanie odbędzie się 
16 lutego o 17.00 w pałacu w 
Gawłowie. Wstęp wolny.

Iza Goryniak
FOZM

Kolejne patriotyczne obchody
W Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą odbyło się pierwsze spotkanie Komitetu 
Organizacyjnego obchodów 80 rocznicy bitwy nad Bzurą i 75 rocznicy wybuchu powstania 
warszawskiego. 24 stycznia ustalono wstępny harmonogram wydarzeń, jakie będą miały miejsce 
do końca tego roku. Znajdą się wśród nich m.in. koncert Centralnego Zespołu Reprezentacyjnego 
Wojska Polskiego, rekonstrukcje walk, wystawy, premiery kilku wydawnictw książkowych.

KONDOLENCJE

Andrzejowi 
Wierzbickiemu

Sekretarzowi Miasta
 szczere wyrazy współczucia 

z powodu śmierci

MAMY
przekazują 

Burmistrz Sochaczewa Piotr Osiecki
wraz z pracownikami Urzędu Miejskiego

Ze smutkiem przyjęliśmy wiadomość o 
śmierci 

Grzegorza Kozłowskiego
 od 12 lat zastępcy burmistrza 

Mszczonowa, wcześniej wiceprezydenta 
Żyrardowa. 

Odszedł wybitny samorządowiec, 
ekonomista i działacz społeczny.

Rodzinie i współpracownikom  
wyrazy głębokiego współczucia 

przekazują

Podziękowanie
Wszystkim, którzy uczestniczyli 

w ostatniej drodze 

mojej Mamy

śp. Stanisławy 
Wierzbickiej

składam serdeczne 
podziękowania

Andrzej Wierzbicki 
z rodziną

Burmistrz 
Sochaczewa
Piotr Osiecki 

wraz z pracownikami UM

Przewodniczący 
Rady Miejskiej

Sylwester Kaczmarek 
wraz z radnymi RM
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Z OBRAD RADY MIASTA

Gdy radni przeszli do oma-
wiania zmian w Wielolet-
niej Prognozie Finansowej, 
Robert Błaszczyk przez 
kilkanaście minut omawiał 
kondycję fi nansową mia-
sta, rzekome zagrożenia 
dla stabilności działania 
samorządu. Wiele uwagi 
poświęcił obligacjom emi-
towanym przez nasz samo-
rząd.  

Warto zatem kolejny raz 
przypomnieć, że dane na te-
mat emisji obligacji są po-
wszechnie dostępne m.in. 
w Biuletynie Informacji Pu-
blicznej UM. W dużej części 
spłacono nimi wcześniej za-
ciągnięte kredyty, które były 
droższe w obsłudze, zapew-
ne stąd pozytywna opinia 
Regionalnej Izby Obrachun-
kowej analizującej uchwa-
ły rady o obligacjach. Pozy-
skane pieniądze UM wydał 
na inwestycje, nie na bieżą-
ce funkcjonowanie. Dzięki 
nim miasto miało pieniądze 
na wkład własny do ogrom-
nych projektów   współfi nan-
sowanych przez UE, rząd, 
ministerstwa czy NFO-
ŚiGW. W latach 2014-2018 
miasto wydało na inwestycje 
76,7 mln zł, przy czym po-
nad połowa tej kwoty (38,5 
mln) to pieniądze pozyskane 
z zewnątrz, czyli bezzwrotne 
dotacje.

Radny martwił się, że 
miasta nie będzie stać na 
wykup obligacji, co rzekomo 
może doprowadzić nawet do 
zwolnień w jednostkach sa-
morządowych. Warto zatem 
przytoczyć najnowsze dane 
publikowane przez mini-
sterstwo fi nansów o wskaź-
nikach dochodów podat-

kowych w przeliczeniu na 
jednego mieszkańca dla po-
szczególnych gmin w Pol-
sce. Mówią one, że Socha-
czew kolejny raz znajduje 
się w gronie samorządów, 
których dochody podatko-
we przekraczają średnią kra-
jową. Powyżej średniej jest 
ok. 450 z 2,5 tysiąca polskich 
gmin, w tym Sochaczew. 
Nasze wpływy podatkowe 
w dwa lata zwiększyły się 
o ponad 10 procent. Kolej-
ne twarde dane ze sprawoz-
dań budżetowych - dochody 
własne samorządu wzrosły z 
57,4 mln w 2011 roku do po-
nad 82 mln w 2017. To skok o 
43 procent.  

Nad stabilnością socha-
czewskich fi nansów czuwa 
Regionalna Izba Obrachun-
kowa, a ta nie miała żadnych 
zastrzeżeń ani do projek-
tu budżetu na 2019 rok, ani 
do Wieloletniej Prognozy Fi-
nansowej. Na podstawie da-
nych fi nansowanych za trzy 
ostatnie lata dla każdego sa-
morządu wyliczany jest bez-
pieczny wskaźnik zadłu-
żenia. Nasze miasto od lat 
nawet nie zbliżyło się do tego 
progu. W 2010 roku wskaź-
nik długu miasta wynosił 
ok. 40 procent. Dziś to tyl-
ko 26 procent, a termin spła-
ty wszystkich zobowiązań 
upływa za 9 lat. Spłata zobo-
wiązań i ich obsługa pochła-
nia tylko 3 procent rocznych 
dochodów miasta. Jak widać 
kondycja budżetu jest dobra, 
dochody rosną, RIO od lat 
nie dostrzegła żadnego za-
grożenia dla stabilności fi -
nansowej miasta, nie będzie 
zatem żadnych zwolnień i 
nie grozi nam żaden czarny 
scenariusz. (daw)

Informacja
Na podstawie art. 35 ust. 1 ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. 

o gospodarce nieruchomościami informuje się, że na tablicy ogłoszeń 
Urzędu Miejskiego w Sochaczewie wywieszono 

Zarządzenie Nr 5.2019 z dnia 15.01.2019 r. w sprawie ogłoszenia wykazu 
nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia 

z zasobu Gminy Miasto Sochaczew.
- dzierżawa gruntu o pow. 6,00 m2 przy ul. 15 Sierpnia 81 

w Sochaczewie

Operator Kramnic Miejskich zlokalizowanych przy zbiegu ulic Wąskiej - 1 Maja - Warszawskiej 
ogłasza pisemny konkurs ofert na najem lokali użytkowych zlokalizowanych w Sochaczewie 

przy ulicy Warszawskiej o powierzchniach: 
37,8 m2  - lokal 104, 33 m2  - lokal 106.

Lokale są wyposażone w instalacje: wodno-kanalizacyjną, centralnego ogrzewania, 
ciepłej wody użytkowej, wentylacji mechanicznej, elektryczną, teletechniczną oraz 
klimatyzację.
Najemcę obowiązuje opłata za zużyte media.
Oferty należy składać w sekretariacie operatora przy ul. Rozlazłowskiej 7 
w Sochaczewie lub e-mail:zwik@zwik.sochaczew.pl
Bliższe informacje można uzyskać telefonicznie: 46 862-82-30 wew. 38 
Zapraszamy do składania ofert cenowych na najem lokali użytkowych.

Operator budynku Kramnice Miejskie

OGŁOSZENIA

O obligacjach na sesji

Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Rada jednogłośnie upoważ-
niła burmistrza do ustala-
nia opłat za korzystanie z 
obiektów i urządzeń stano-
wiących własność miasta. 
Od razu należy wyjaśnić, że 
nie chodzi o wprowadzenie 
opłat np. za korzystanie z 
obiektów sportowych MO-
SiR, sal konferencyjnych 
czy hal gimnastycznych w 
szkołach. Od lat lokalne sto-
warzyszenia korzystają z 
nich bezpłatnie i to się nie 
zmieni. Uchwała w prakty-
ce oznacza, że np. burmistrz 
będzie mógł ustalić opła-
ty za korzystanie z toale-
ty miejskiej zamontowanej 
w parku Chopina przy ul. 
Traugutta,  albo je zmienić, 
bez konieczności zwoływa-
nia sesji rady miasta.

Bez uwag o 279 tys. zł 
zwiększono tegoroczne wy-
datki inwestycyjne miasta 
związane z odwiertem geo-
termalnym. Pieniądze te 
miały zostać wydane pod 
koniec 2018 roku, jednak ze 
względu na przesunięcie do 
końca stycznia terminu za-
kończenia prac, rozliczenie 
z wykonawcą robót odbę-
dzie się w tym roku. 

Jednogłośnie   przy ję-
to wieloletni program doży-
wiania „Posiłek w szkole i w 

domu”, z którego korzystają 
uczniowie, rodziny w najtrud-
niejszej sytuacji fi nansowej, 
seniorzy otrzymujący najniż-
sze renty i emerytury. Form 
wsparcia jest wiele, to np. dar-
mowe obiady w szkołach i po-
siłki przygotowywane przez 
kuchnię Dziennego Domu 
Pomocy Społecznej i dostar-
czane do jadłodajni Matki Te-
resy z Kalkuty znajdującej się 
przy kościele św. Wawrzyńca. 

Ustalono plany pra-
cy poszczególnych komisji 
rady w 2019 roku. Komisja 
Gospodarki Przestrzennej 
i Inwestycji chce m.in. za-
poznać się z postępem prac 
nad nowym studium uwa-
runkowań i kierunków za-
gospod a rowa n ia    pr z e-
strzennego dla miasta oraz 
stopniem realizacji planu 

rozwoju urządzeń wodnych 
i kanalizacyjnych, jaki reali-
zuje ZWiK. Komisja oświa-
ty planuje m.in. na fi niszu 
wakacji wizyty w szkołach, 
by ocenić ich przygotowa-
nie do nowego roku szkol-
nego oraz zapoznanie się 
z planem zajęć dla dzie-
ci organizowanych w cza-
sie zimowych ferii i lata w 
mieście. Podobnie Komi-
sja Kultury, Sportu, Tury-
styki, Organizacji Pozarzą-
dowych i Promocji Miasta 
chce odwiedzić miejskie 
placówki kultury i spor-
tu oraz zapoznać się z ich 
ofertą na ferie i wakacje. 
Komisja Rodziny, Zdrowia 
i Spraw Społecznych sku-
pi się na wspieraniu pro-
gramów   prozdrowotnych 
prowadzonych przez ratusz 

oraz na ocenie, jak reali-
zowane są programy prze-
ciwdziałania narkomanii i 
alkoholizmowi. Kolejna ko-
misja, Gospodarki Komu-
nalnej, Ochrony Środowi-
ska i Porządku Publicznego 
zaplanowała, że zapozna się 
z działalnością monitoringu 
miejskiego oraz bezpieczeń-
stwem miasta jeśli chodzi o 
jego zaopatrzenie w wodę 
i odprowadzanie ścieków. 
Komisja rewizyjna chce 
sprawdzić, m.in. jak działa 
strefa płatnego parkowania 
oraz jak funkcjonuje cmen-
tarz komunalny po włącze-
niu go w strukturę Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. 

W sprawach różnych 
radni m.in. prosili o prze-
prowadzenie w szkołach 
specjalnych lekcji na te-
mat hejtu w internecie oraz 
aby na przystanku Repsz w 
Chodakowie ustawić znak 
„na żądanie” (wicebur-
mistrz Dariusz Dobrowol-
ski zadeklarował, że wystą-
pi ze stosownym wnioskiem 
do ZKM). Padło też pytanie, 
czy miasto poniesie jakieś 
koszty związane z uszko-
dzeniem stopu przystani 
kajakowej nad Bzurą. Prze-
wodniczący Kaczmarek od-
powiedział, że „to ból głowy 
wykonawcy, nie miasta”, a 
samorząd nie wyłoży na na-
prawy nawet złotówki. 

Radni zaplanowali pracę
Za nami czwarta w tej kadencji sesja rady miasta. 22 stycznia ustalono roczny 
plan pracy komisji stałych rady, zwiększono wydatki na inwestycje o niemal 
300 tysięcy, uchwalono wieloletni program dożywiania osób w najtrudniejszej 
sytuacji materialnej „Posiłek w szkole i w domu”. Sesję rozpoczęła minuta ciszy, 
którą uczczono pamięć zabitego prezydenta Gdańska Pawła Adamowicza. 
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Ponad 12 mln wydzielono 
na projekty znacząco zmie-
niające nasze otoczenie, 
to m.in. renowacja parku 
im. Ignacego Włodzimie-
rza Garbolewskiego, gdzie 
oczyszczono staw, wyzna-
czono nowy przebieg alejek, 
posadzono tysiące roślin, 
wymieniono oświetlenie, 
zamontowano system na-
wadniania zieleni. Zmienił 
się też park Chopina przy ul. 
Traugutta, przy ul. Olimpij-
skiej powstała zielona kur-
tyna odgradzająca miesz-
kańców od hałasu, bardzo 
zaawansowana jest budowa 
bulwarów nad Bzurą. Przed 
sezonem grzewczym zakoń-
czono termomodernizację 
budynku muzeum ziemi 
sochaczewskiej, a jesienią 
ruszył jeszcze jeden unij-
ny projekt „Sochaczewski 
Eko-bus”. W jego ramach 
na ulicach Sochaczewa sta-
nęło niemal 30 nowych wiat 
przystankowych, a w tym 
roku komunikację miejską 
wzmocni pięć nowych, eko-
logicznych autobusów. 

Przede wszystkim drogi
Największa miejska inwe-
stycja drogowa 2018 roku to 
przebudowa ulicy Licealnej 
na całej jej długości. Za po-
nad 2 mln wykonano nową 
nawierzchnię wraz z pod-
budową, wymieniono pod-
ziemne sieci, ułożono chod-
niki, ścieżkę rowerową, 
wydzielono kilka miejsc dla 
samochodów naprzeciwko 
wejścia do muzeum kolei 
wąskotorowej. 

- Obecny wygląd tego 
fragmentu miasta poka-
zuje, że współpraca opłaca 
się wszystkim. W niespeł-
na trzy lata służby marszał-
ka wymieniły nawierzch-
nię ulicy Piłsudskiego i 
kompleksowo przebudowa-
ły rondo, miasto zajęło się 
ulicą Licealną, a powiat, we 
współpracy z nami, ulicami 

Towarową, Księcia Janusza i 
Sienkiewicza. Razem zain-
westowaliśmy w ten kwar-
tał miasta aż 10 mln złotych 
– mówi burmistrz Piotr 
Osiecki. - Współpracujemy 
z powiatem i samorządem 
Mazowsza przy projektach 
drogowych i mostowych, 
staramy się wspierać na-
szych partnerów, przecież 
z wojewódzkich i powiato-
wych dróg leżących w gra-
nicach miasta korzysta-
ją nasi mieszkańcy. Każda 
złotówka wydana na ten cel 
to dobrze zainwestowane 
pieniądze – zaznacza bur-
mistrz. 

Kolejne remonty ulic
Samorządy miasta i powia-
tu planują już kolejne prace 
na drogach, stąd np. decyzja 
o wykonaniu dokumentacji 
remontu mostu leżącego w 
śladzie ulic Mostowej i Bru-
kowej (prace na ukończe-
niu) oraz fi nansowa pomoc 
miasta przy projektowaniu 
nowego wyglądu ulicy Gło-
wackiego.

- We współpracy z Ma-
zowieckim Zarządem Dróg 
Wojewódzk ich   powsta-
je jeszcze jedna dokumen-
tacja, opisująca remont alei 
600-lecia, jej odcinka od to-
rów kolejki wąskotorowej 
do skrzyżowania z Troja-
nowską i Staszica. Na ten 
cel wydzieliliśmy w ubiegło-
rocznym budżecie 150 tys. 
zł – przypomina burmistrz. 

Na sport i rekreację
Z każdym rokiem poprawia 
się miejska baza sportowa. 
W 2018 aż 2,9 mln wydzie-
lono w budżecie na budowę 
zadaszonej trybuny na sta-
dionie przy ul. Warszaw-
skiej, a to dopiero pierwszy 
etap modernizacji obiektów 
sportowych MOSiR. Ratusz 
chciałby teraz zająć się płytą 
boiska głównego oraz bież-
nią. Stadion to nie wszystko. 

- Dotrzymaliśmy słowa 
w sprawie budowy boiska 
przy Szkole Podstawowej nr 

4. Inwestycja za prawie mi-
lion złotych została wyko-
nana i oddana do użytku 
kilka miesięcy temu. Dzie-
ci z „czwórki” mają do dys-
pozycji nie tylko boisko ze 
sztuczną nawierzchnią, ale 
też bieżnię lekkoatletyczną 
i skocznię do skoku w dal – 
wylicza Piotr Osiecki. 

Ćwierć miliona samo-
rząd przeznaczył na utwo-
rzenie nowego placu zabaw 
i siłowni na osiedlu Polna, 
między blokami przy ulicy 
Targowej, doposażenie już 

istniejących placów zabaw 
oraz zaprojektowanie sali 
gimnastycznej przy Szkole 
Podstawowej nr 2.

- Wspólnie zrobiliśmy 
naprawdę dużo. Bez życz-
liwości samorządu woje-
wódzkiego, władz powiatu, 
a przede wszystkim rad-
nych miasta poprzedniej 
kadencji, to by się nie udało. 
Mam nadzieję, że tak samo 
dobrze współpraca będzie 
się układała z nową radą – 
podkreśla Piotr Osiecki. 

Czterdzieści inwestycji w roku
W czasie styczniowej sesji rady miasta powrócił temat obligacji, dzięki którym nasz samorząd 
mógł zapewnić sobie wkład własny do dużych projektów unijnych i rządowych i składać 
wnioski o wielomilionowe dotacje. Tylko w 2018 roku miasto prowadziło niemal czterdzieści 
inwestycji o wartości grubo ponad 30 mln zł. Wiele z nich zawdzięczamy właśnie obligacjom.

Krótko z miasta
45 lamp w ul. Chopina
To pierwszy duży przetarg ogłaszany przez ratusz po 
uchwaleniu budżetu miasta. Nowy rok w inwestycjach 
zaczyna się od budowy oświetlenia w ulicy Chopina. 
Na montaż energooszczędnych opraw i nowych słupów 
nasz samorząd odłożył kilkaset tysięcy złotych. 
Przetarg ogłoszony został 18 stycznia. Poszukiwana jest 
fi rma, która zajmie się przebudową sieci oświetleniowej z 
napowietrznej na podziemną w pasie drogi wojewódzkiej 
nr 705 - na odcinku od ronda Jana Pawła II do skrzyżo-
wania z torami kolejki wąskotorowej. Na zlecenie MZDW 
7 stycznia rozpoczął się jego generalny remont.
- Zapłacimy za ustawienie 45 nowych słupów wyposa-
żonych w energooszczędne oprawy ledowe. Podobne 
oświetlenie stanęło w ulicy Chodakowskiej i doskonale się 
sprawdza. Pas drogowy jest dobrze doświetlony a pobór 
energii ledów w porównaniu z tradycyjnymi oprawami nie-
porównywalnie mniejszy - mówi burmistrz Piotr Osiecki. 
- Nowe słupy mają być wyposażone w gniazdka służące 
do zasilania iluminacji świątecznych oraz uchwyty do 
fl ag. Chcemy też skorzystać z faktu, że Chopina będzie 
rozkopana i w tym czasie przebudować zasilanie oraz 
dostawić kilka lamp w ulicach Matejki i Kuźmińskiego - 
dodaje wiceburmistrz Dariusz Dobrowolski. 
Zwycięska fi rma będzie musiała swoje prace skoordyno-
wać z innymi wykonawcami obecnymi na budowie. Ekipy 
już zajmują się montażem studni kanalizacji deszczowej, 
a po nich wymianie ma ulec podbudowa jezdni, chodniki, 
sieć energetyczna. Spółka PGE Dystrybucja planuje 
jeszcze wymianę przyłączy elektrycznych do posesji. 
Na oferty fi rm zainteresowanych wartym kilkaset tysięcy 
kontraktem ratusz czeka do 4 lutego. Jeśli uda się wyło-
nić wykonawcę prac, na oddanie oświetlenia do użytku 
będzie miał czas do 31 lipca. Nie jest to jednak sztywny 
termin, bo w przypadku kolizji robót elektrycznych z 
innymi branżami ratusz dopuszcza ich przesunięcie.

10 tys. na zabytki
Burmistrz ogłosił nabór wniosków o udzielenie dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane 
przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków, położonych 
na obszarze miasta Sochaczew. Po dotację mogą sięgnąć 
osoby fi zyczne lub jednostki organizacyjne, na terenie których 
znajdują się zabytki wymagające restauracji. Miasto odłożyło 
na ten cel 10 tys. zł. Wybrany projekt lub projekty, jeśli będzie 
ich kilka, musi zostać ukończony w 2019 roku. Na złożenie 
wniosku zainteresowane osoby mają czas do 30 kwietnia. 
Przypomnijmy, że wcześniej, z dotacji miasta, konserwacji 
poddano m.in. grób rodziny Garbolewskich znajdujący się na 
cmentarzu przy ul. Traugutta. 

Trybuna gotowa
Wykonawca zakończył budowę nowej zadaszonej trybuny na 
stadionie przy ul. Warszawskiej. Burmistrz powołał komisję, 
która ma dokonać odbioru tej inwestycji. Za kilka dni ratusz 
ogłosi przetarg na dalsze prace na stadionie, czyli m.in. prze-
budowę płyty boiska głównego, wykonanie sześciotorowej 
bieżni z nawierzchnią syntetyczną, oświetlenia i odwodnienia, 
nowego ogrodzenia.

Kupujemy autobusy
Ratusz ogłasza przetarg na kolejne zakupy w ramach projektu 
„Sochaczewski Eko-bus”, w znacznej części fi nansowanego z 
pozyskanej dotacji. Chodzi o pięć autobusów - trzy elektryczne 
oraz dwa spalinowe spełniające wyśrubowane normy ekolo-
giczne Euro VI. Nowy tabor to niższa emisja spalin i pyłów, 
lepsze powietrze. 
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Już od kilkunastu lat, dzię-
ki współpracy nawiązanej 
przez miasto z Zakładem 
Dziedzictwa Architekto-
nicznego i Sztuki Wydziału 
Architektury Politechniki 
Warszawskiej, do Socha-
czewa trafi ają ciekawe 
projekty architektoniczne 
zagospodarowania miej-
skiej przestrzeni. W 2018 
roku współpraca została 
rozszerzona na starostwo 
powiatowe, a efekty dzia-
łań studentów zaprezento-
wane zostaną na przełomie 
marca i kwietnia.

Studenci wzięli na warsz-
tat kamienicę przy ul. 
Farnej 13, zabudowania 
pofolwarczne przy ul. Gło-
wackiego, pałac w Gawło-
wie, pałac w Giżycach oraz 
ośrodek w Załuskowie. Ich 
zadanie nie ograniczało się 
tylko do wykonania projek-
tu. Podczas wizyt w Socha-
czewie spotykali się z wła-
ścicielami projektowanej 
przestrzeni, zapoznawali ze 
stanem zabudowań i kon-
frontowali swoje wizje z po-
trzebami i sugestiami wspo-
mnianych właścicieli.

Z efektami tej pracy 21 
stycznia zapoznała się ko-
misja konkursowa, w skład 
której weszli m.in. przedsta-
wiciele Sochaczewa - głów-
ny architekt miasta Tadeusz 
Krysiak i Jolanta Zasuwa z 
Wydziału Gospodarki Prze-
strzennej i Architektury 
UM oraz starostwa powia-
towego - Jerzy Królik, p.o. 
dyrektora Wydziału Roz-

woju. W komisji zasiadły 
także Jolanta Sobierajska i 
Karolina Pacholec z płoc-
kiej delegatury Wojewódz-
kiego Urzędu Ochrony Za-
bytków w Warszawie.

- Zaprezentowane prace 
są naprawdę dobre, mimo 
że nie wszystkie nadają się 
do natychmiastowej realiza-
cji - mówi Tadeusz Krysiak. 
- Studentom nie zabrakło 
ciekawych, inspirujących 
pomysłów, które pozwalają 
w nowy sposób spojrzeć na 
konkretny obiekt. Bez wąt-
pienia ważne jest też to, że 
młodzi architekci nabrali 
cennych doświadczeń. Mieli 
okazję pracować w terenie, 
skonfrontować się z oczeki-
waniami właścicieli projek-
towanych obiektów.

Konkurs wiąże się rów-
nież z wymiernymi ko-
rzyściami dla Sochacze-
wa. Powstałe na przestrzeni 
ubiegłych lat koncepcje były 
inspiracją choćby dla pro-
jektantów przestrzeni wo-
kół wzgórza zamkowego. 
Koncepcja zagospodarowa-
nia piwnic budynku SCK w 
Boryszewie została zreali-
zowana, dzięki czemu mia-
sto zyskało Klub Kontrast.

Na przełomie marca i 
kwietnia będziemy mieli 
okazję zapoznać się z wyni-
kami tegorocznego konkur-
su. Ich ogłoszenie odbędzie 
się podczas pokonkurso-
wej wystawy, która zostanie 
zorganizowana w kramni-
cach miejskich.

Sebastian Stępień

Agnieszka Poryszewska

agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl

Rządowy program „Posiłek w 
szkole i w domu” będzie reali-
zowany w latach 2019-2023 w 
całej Polsce i zostanie na nie-
go przeznaczone 2,75 mld zł 
z budżetu państwa. Z progra-
mu może skorzystać blisko 1,2 
mln osób. Zapewni on pomoc 
osobom starszym, niepełno-
sprawnym, o niskich docho-
dach oraz dzieciom i uczniom, 
którzy wychowują się w ro-
dzinach znajdujących się w 
trudnej sytuacji. Takie wspar-
cie trafi  do osób spełniających 
warunki otrzymania pomocy 
wskazane w ustawie  o pomo-
cy społecznej oraz kryterium 
dochodowe. Stanowi ono 150 
proc. kryterium dochodowe-
go uprawniającego do świad-
czeń z pomocy społecznej, 
czyli 1051 zł dla osób samot-
nie gospodarujących i 792 zł 
na osobę w rodzinie. 

Jak mówił na sesji zastępca 
burmistrza Marek Fergiński, z 
dożywiania korzystają w rów-
nych proporcjach dorośli i dzie-
ci. W ostatnich dwóch latach 
było to około 1,2 tysiąca socha-
czewian. 

Miasto od lat fi nansuje 
posiłki w szkołach, Dziennym 
Domu Pomocy Społecznej 
oraz Jadłodajni Matki Teresy 
z Kalkuty, działającej przy ko-

ściele św. Wawrzyńca. Opłaca 
też posiłki młodzieży przeby-
wającej w ośrodkach wycho-
wawczych oraz uczącej się 
poza granicami miasta, np. w 
szkole w Erminowie. Program 
w 60 proc. fi nansowany jest z 
budżetu państwa, a w 40 proc. 
z budżetu miasta.

W 2017 roku 32 uczniów 
sochaczewskich szkół korzy-
stało z posiłków w uproszczo-
nym trybie, czyli przyznanych 
na podstawie decyzji dyrek-
tora. W uzasadnionych przy-
padkach może on ją podjąć 
samodzielnie, bez konieczno-
ści posiadania decyzji admi-
nistracyjnej w tym względzie i 
wcześniejszego ustalenia sytu-

acji rodziny w drodze wywia-
du środowiskowego przepro-
wadzonego przez pracownika 
Miejskiego Ośrodka Pomocy 
Społecznej.

Jak przekazała nam naczel-
nik Wydziału Polityki Społecz-
nej i Ochrony Zdrowia Joanna 
Kamińska, z dożywiania ko-
rzysta spora grupa emerytów i 
rencistów, ludzie samotni z naj-
niższymi świadczeniami. Oso-
by te ponoszą znaczne wydatki 
m. in. na niezbędne lekarstwa, 
tym samym mają mniej pienię-
dzy na żywność. 

- Osoby starsze i samotne 
mogą skorzystać z możliwo-
ści wyżywienia w Dziennym 
Domu Pomocy Społecznej w 

Sochaczewie lub posiłku wy-
dawanego w stołówce im. Mat-
ki Teresy z Kalkuty - mówi 
Joanna Kamińska. - Z do-
żywiania w stołówce korzy-
stają m.in. osoby bezdomne. 
Wsparcie dla sochaczewian 
obejmuje również przyzna-
wanie zasiłków celowych na 
zakup żywności oraz świad-
czenia rzeczowe w postaci pro-
duktów spożywczych. Należy 
się o nie ubiegać w Miejskim 
Ośrodku Pomocy Społecznej. 

Dyrektor MOPS Zofi a Be-
rent przyznaje, że zjawisko bez-
domności jest bardzo trudne do 
oszacowania. Często osoba teo-
retycznie jest bezdomna - nie 
posiada meldunku, ale faktycz-
nie zamieszkuje np. u rodziny 
czy znajomych, oczekując na 
przyznanie lokalu socjalnego. 
Inni posiadają stały adres, ale 
pod nim nie przebywają, pro-
wadząc życie na ulicy. Ci, którzy 
chcą przyjąć pomoc, mogą li-
czyć na wsparcie MOPS. Socha-
czew ma podpisane umowy z 
placówkami, gdzie mogą zostać 
umieszczeni. Na koniec przy-
pominamy, że osoby zaintere-
sowane otrzymaniem wsparcia 
w zakresie dożywiania, opału 
na zimę, ciepłej odzieży, zasił-
ków a także pomocy psycholo-
gicznej i prawnej powinny się 
udać  do Miejskiego  Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Socha-
czewie przy al. 600-lecia 90.

Ruszyła XII edycja kon-
kursu na najsmaczniejsze 
wyroby wytwarzane przez 
mazowieckich producen-
tów. Naturalne sery, pyszne 
ciasta, zdrowotne nalewki 
czy tradycyjne wędliny to 
produkty, które mają szan-
sę na wyróżnienie Laurem 
Marszałka   Województwa 
Mazowieckiego.   Termin 
zgłoszeń upływa 28 lutego. 

Ideą konkursu jest wyłonienie 
i nagrodzenie producentów 
wyróżniających się wysoką ja-
kością wytwarzanej żywno-
ści, kultywowaniem i popu-

laryzowaniem mazowieckiej 
kuchni i tradycji kulinarnej. 
Mogą w nim wziąć udział 
zarówno fi rmy komercyj-
ne, producenci indywidual-
ni, jak i organizacje zajmujące 
się wytwarzaniem żywności 
na mniejszą skalę, takie jak: 
koła gospodyń wiejskich, sto-
warzyszenia, gospodarstwa 
agroturystyczne, gospodar-
stwa ekologiczne, osoby fi -
zyczne, które mogą udoku-
mentować swoją działalność 
posiadanymi certyfi katami, 
dyplomami czy zaświadcze-
niami. Zgłoszony produkt po-
winien być powtarzalny, aby 

można go było promować 
przy różnych okazjach.

Uczestnicy będą rywalizo-
wać w ośmiu kategoriach: wy-
roby piekarnicze, cukiernicze, 
przetwory mięsne (produk-
ty pochodzenia zwierzęcego), 
ryby i przetwory rybne, prze-
twory owocowe i warzywne 
(produkty pochodzenia roślin-
nego), produkty mleczarskie, 
miody, napoje. 

Aby wziąć udział w kon-
kursie, należy wypełnić for-
mularz dostępny na stronach 
internetowych urzędu mar-
szałkowskiego i przesłać na ad-
res: Urząd Marszałkowski Wo-

jewództwa Mazowieckiego w 
Warszawie, Departament Rol-
nictwa i Rozwoju Obszarów 
Wiejskich, ul. Skoczylasa 4, 03-
469 Warszawa. Termin nadsy-
łania zgłoszeń upływa 28 lute-
go 2019 r. 

Warto przy tej okazji do-
dać, że w gronie laureatów po-
przednich edycji konkursu zna-
lazły się fi rmy z Sochaczewa, 
np. Piekarnia Gzik czy piekar-
nia Kaczmarek. Zachęcamy 
więc do spróbowania swoich sił 
na wojewódzkim forum kuli-
narnym, bo może się okazać, że 
nasz unikalny produkt jest wart 
Lauru Marszałka. (opr. sos)

Młodzi architekci 
projektują Sochaczew

Nikt nie może być głodny
Ważna informacja dla mieszkańców naszego miasta mających trudności fi nansowe. 
Na ostatniej sesji Rady Miasta jednogłośnie do 150 proc. podwyższono kryterium 
dochodowe uprawniające do uzyskania wsparcia w zakresie dożywiania. Władze 
szacują, że wsparcie trafi  dzięki temu do kilkuset osób więcej niż dotychczas. 

Szukamy smaków Mazowsza
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jolanta.sosnowska@sochaczew.pl

Towarzystwo Przyjaciół Dzie-
ci powstało w 1919 r., a więc w 
początkach naszej niepodle-
głości. W tym czasie jego głów-
nymi zadaniami były: opie-
ka nad osieroconymi podczas 
wojny dziećmi, wspieranie naj-
biedniejszych rodzin, organi-
zowanie dla nich wypoczynku 
letniego, pomoc dzieciom nie-
pełnosprawnym. TPD prowa-
dziło swoje szkoły, przedszkola, 
sierocińce, organizowało żyw-
ność, podręczniki. To właśnie z 
tego nurtu społecznego wywo-
dzi się doktor Henryk Jordan 
czy Janusz Korczak.

O sile organizacji w 
tamtych czasach świadczy 
fakt, że przetrwała ona woj-
nę i podobną działalność 
podjęła po 1945 roku. Tym 
razem jednak komunistycz-
ne władze nie pozwoliły na 
jakąkolwiek swobodę dzia-
łania. TPD, podobnie jak 
inne społeczne organiza-
cje, została upolityczniona 
i całkowicie podporządko-
wana linii partyjnej.  Dlate-
go za towarzystwem od lat 
ciągnie się opinia peerelow-
skiej organizacji, a tym cza-
sem, tak jak inni, stała się 
ona ofi arą systemu. 

Poza tym tak zwane 
„doły”, czyli ludzie znajdu-
jący się na samym końcu 
aparatu państwowego, pró-
bowali robić swoje. W So-
chaczewie pierwsze zacho-
wane dokumenty wskazują 
na 1966 r., choć organiza-
cja mogła działać u nas już 
dużo wcześniej. Z uwagi na 
kilkakrotne zmiany woje-
wództw, dokumenty krą-
żyły między Sochaczewem, 
Skierniewicami a Warsza-
wą. Zmieniały się także sie-
dziby TPD. Raz mieściło się 
ono „kątem” przy ZNP, in-
nym razem w bibliotece pe-
dagogicznej lub w SP 3.

Z ocalałych dokumen-
tów wynika, że TPD w So-
chaczewie nadal sprawo-

wało pieczę nad dziećmi 
zaniedbanymi,   przewle-
kle chorymi lub niepełno-
sprawnymi. Organizowało 
kolonie zdrowotne, paczki 
dla najbiedniejszych, posił-
ki w szkołach. Ciekawostkę 
stanowi fakt, że w latach 80., 
w ramach  miejskiego TPD, 
powstało koło pomocy dzie-
ciom   niepełnosprawnym 
oraz koło pomocy dzieciom 
na diecie bezglutenowej. Co 
więcej, w jednym ze skle-
pów przy ul. 600-lecia wy-
dzielono stoisko z żywno-
ścią bezglutenową.

Na początku lat 90., po-
dobnie jak cały kraj, Towa-
rzystwo Przyjaciół Dzie-
ci odzyskało suwerenność 
i dzisiaj jest jedną z więk-
szych organizacji pożytku 
publicznego na terenie kra-
ju. Prezes Powiatowego Za-
rządu TPD w Sochaczewie, 
Teresa Przybylska, mówi, że 
organizacja posiada dzie-
więć kół działających w 
szkołach na terenie powia-
tu, 225 członków i trzy śro-
dowiskowe ogniska wycho-
wawcze w Sochaczewie oraz 
jedno w Młodzieszynie. Pla-
cówki te skupiają dzieci wy-
magające wsparcia peda-
gogicznego, edukacyjnego, 
pomocy w rozwiązywaniu 
problemów rodzinnych.

Najdłużej, bo od 1994 
roku, działa ognisko w Tro-

janowie. Było ono pierw-
szą tego typu placów-
ką w Sochaczewie i drugą 
w ówczesnym wojewódz-
twie skierniewickim. Pod-
czas jubileuszu 100-lecia 
TPD będzie ono  świętować 
swoje ćwierćwiecze. Od sa-
mego początku kierowni-
kiem placówki jest doświad-
czona pedagog, Wiesława 
Rosińska.

Zapewne podczas uro-
czystości   jubileuszowych, 

przewidzianych na 18 maja, 
poznamy więcej osób zaan-
gażowanych w życie i co-
dzienną działalność TPD, 
choćby z opracowywanej 
monografi i. Program im-
prezy jest już niemal goto-
wy a w przygotowania za-
angażował się sochaczewski 
ratusz - burmistrz Piotr 
Osiecki objął honorowy pa-
tronat nad obchodami, a 
nasza gazeta będzie sprawo-
wać patronat medialny.

W dobrym towarzystwie
W maju tego roku przypada 100 rocznica powstania Towarzystwa Przyjaciół 
Dzieci, a że w Sochaczewie od kilkudziesięciu lat organizacja ta prowadzi 
ożywioną działalność, obchody jubileuszu przybiorą uroczysty charakter. 
Ogólnopolskie uroczystości honorowym patronatem objęła Pierwsza Dama 
Agata Kornhauser-Duda, sochaczewskie - burmistrz Piotr Osiecki.

Świąteczne paczki sprawiają radość młodszym i starszym

Nawet po latach wychowankowie wracają do swoich ognisk TPD

Przy okazji naszej rozmowy prezes Teresa Przybylska 
dziękuje wszystkim, którzy wsparli TPD 1 % swojego 
podatku dochodowego i zachęca, aby uczynić to 
ponownie. Zebrane w ten sposób fundusze są przezna-
czane na akcję letnią dla dzieci, które nie mają szans na 
rodzinny wyjazd wakacyjny. 
Przypominamy dane do odliczenia 1%: Towarzystwo 
Przyjaciół Dzieci, Zarząd Mazowieckiego Oddziału 
Wojewódzkiego (Oddział Powiatowy w Sochaczewie) - 
KRS 0000134684

Sochaczewscy   policjanci po-
żegnali I zastępcę Komen-
danta Powiatowego Policji w 
Sochaczewie. Mł. insp. Ma-
rek Wójcik 18 stycznia, po 
28 latach przeszedł na eme-
ryturę. Obowiązki zastępcy 
komendanta powierzono 
podinsp. Markowi Jabłoń-
skiemu, dotychczasowemu 
naczelnikowi wydziału kry-
minalnego.

Młodszy inspektor Marek 
Wójcik podczas uroczysto-
ści w kramnicach miejskich 
pożegnał się ze sztandarem 
i złożył meldunek zastępcy 
Komendanta Wojewódzkie-
go Policji z/s w Radomiu insp. 
Kamilowi Borkowskiemu o 
zakończeniu służby.

Inspektor   Borkowski po-
dziękował odchodzącemu za-
stępcy komendanta za blisko 
28 lat, które poświęcił policji, 
a także życzył zdrowia i reali-
zacji swoich zainteresowań na 
emeryturze.

Zastępca komendanta po-
dziękował policjantom, pra-
cownikom policji i instytu-
cji, z którymi współpracował 
przy realizacji obowiązków 
służbowych.

W   u rocz ystośc iach, 
oprócz mundurowych i pra-
cowników sochaczewskiej 
komendy, wziął udział poseł 
na Sejm RP Maciej Małecki, 
radni sejmiku wojewódzkie-
go, przedstawiciele władz sa-

morządowych oraz zapro-
szeni goście. Wśród nich byli 
starosta sochaczewski Jo-
lanta Gonta wraz z wicesta-
rostą Tadeuszem Głuchow-
skim, burmistrz Sochaczewa 
Piotr Osiecki, przedstawicie-
le rady miasta i powiatu, wój-
towie, komendanci straży po-
żarnej, przedstawiciele wojska 
i innych instytucji, z którymi 
odchodzący zastępca komen-
danta współpracował przez 
blisko 12 lat. Nie zabrakło 
również kapelana sochaczew-
skich policjantów, ks. dzieka-
na Piotra Żądło.

Mł. insp. Marek Wój-
cik pełnił służbę w policji od 
1991 roku. Początkowo pra-
cował w łowickiej komendzie 
w wydziale prewencji, później 
w wydziale dochodzeniowo-
-śledczym. Po latach służby 
przyszedł czas obejmowania 
stanowisk kierowniczych - z 
kierownika referatu docho-
dzeniowo- śledczego awan-
sował na naczelnika wydzia-
łu prewencji. Od 1 września 
2007 roku był I zastępcą Ko-
mendanta Powiatowego Po-
licji w Sochaczewie i nadzo-
rował prewencję oraz ruch 
drogowy.

Pełnienie obowiązków I 
zastępcy komendanta powie-
rzono dotychczasowemu na-
czelnikowi Wydziału Kry-
minalnego KPP Sochaczew, 
podinsp. Markowi Jabłoń-
skiemu.

Zastępca komendanta 
na emeryturze
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Przedstawiciele kilkuna-
stu organizacji pozarządo-
wych z terenu powiatu so-
chaczewskiego w czwartek 
17 stycznia wzięli udział 
w szkoleniu dotyczącym 
tegorocznej edycji progra-
mu Funduszu Inicjatyw 
Obywatelskich i Programu 
Rozwoju Organizacji Oby-
watelskich.

Kurs przeprowadził repre-
zentant Biura Programu FIO 
z Narodowego Instytutu 
Wolności. Spotkanie w sali 
konferencyjnej   Starostwa 
Powiatowego w Sochacze-
wie zostało zorganizowane 
z inicjatywy posła na Sejm 
RP Macieja Małeckiego we 
współpracy ze starostą so-
chaczewskim Jolantą Gon-
ta oraz Piotrem Osieckim - 
burmistrzem Sochaczewa.

Fundusz Inicjatyw Oby-
watelskich (FIO) to rządo-
wy program dotacyjny dla 
organizacji sektora poza-
rządowego, w ramach któ-
rego dofi nansowywane są 
projekty wpisujące się w 

cel główny programu, ja-
kim jest zwiększenie zaan-
gażowania obywateli i or-
ganizacji pozarządowych w 
życie publiczne. W ramach 
programu ogłoszono ko-
lejną edycję konkursu - na 
obecny - 2019 rok. W naj-
bliższym czasie ogłoszone 
zostaną także konkursy w 
ramach nowego rządowego 
programu dotacyjnego dla 
organizacji pozarządowych 
- Programu Rozwoju Or-
ganizacji Obywatelskich na 
lata 2018-2030 PROO. Dają 
one możliwość lokalnym 
stowarzyszeniom zdobycia 
funduszy na realizację waż-
nych i ciekawych projektów 
oraz wzmocnienie poten-
cjału własnej organizacji. 
Przeprowadzone szkole-
nie miało na celu zwiększe-
nie zainteresowania progra-
mem, przybliżenie zasad 
jego działania, skutecznego 
włączenia się w tę inicjaty-
wę w celu otrzymania środ-
ków na własne działania.

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

P ie n i ą d z e    p o c ho d z i ł y 
przede wszystkim z rezer-
wy ogólnej budżetu pań-
stwa, który przekazał ponad 
252,3 tys. zł na niezbędne 
zakupy. Ale także z powia-
tu, który kwotą ponad 63 
tys. zł wsparł młodzieszyń-
ski ośrodek i jego mieszkań-
ców.

Projekt, który pozwolił 
na zakup urządzeń nosi na-
zwę: „Przeciwdziałanie wy-
kluczeniu społecznemu po-
przez poprawę standardów 
obsługi osób chorych, osób 
starszych i osób niepełno-
sprawnych w powiecie so-
chaczewskim”. To dzięki 
niemu wiele nowego sprzętu 
doposażyło Dom Pomocy 
Społecznej, ułatwiając co-
dzienne życie tej placówki. 
Oprócz już wymienionych 
do bezpośredniego użyt-
ku trafi ły także kuchnie ga-
zowo-elektryczne, pralnice 
przemysłowe, suszarka bęb-
nowa, zmywarka kapturo-
wa czy specjalistyczna pa-
telnia elektryczna.

Najważniejsza była z 
pewnością wymiana starej 
windy. Poprzedni dźwig, 
lata świetności miał już za 
sobą, psuł się i sprawiał kło-
poty mieszkańcom DPS 
i personelowi. Ale istot-
nym nabytkiem jest rów-

nież nowoczesny laser wy-
sokospecjalistyczny, który 
umożliwia prowadzenie fi -
zykoterapii w zdecydowanie 
szerszym zakresie niż do-
tychczas.

Do pozyskania tego 
wartościowego sprzętu w 
znaczący sposób przyczyni-
li się poseł Maciej Małecki, 
który zabiegał o środki dla 
DPSu i szpitala u premiera 
Mateusza Morawieckiego 
oraz starosta Jolanta Gonta, 
która odpowiadała za pro-
fesjonalne   przygotowanie 
wniosku. 

Konrada Jakubowskie-
go, dyrektora DPS-u w Mło-
dzieszynie, cieszyła  szcze-
gólnie modernizacja windy, 
która, jak stwierdził, „po-
zwoli na normalne funk-
cjonowanie placówki”. Od-
niósł się w ten sposób do 
awaryjności poprzedniego 
dźwigu, który zatrzymywał 
się przynajmniej raz w ty-
godniu. Wiązało się to nie 
tylko z odcięciem prawie 
50 mieszkańców zamiesz-
kałych na piętrze od możli-
wości korzystania z sal i po-
mieszczeń znajdujących się 

na parterze budynku, ale 
również z donoszeniem po-
siłków do wyżej położonych 
pokoi.

Warto jeszcze przypo-
mnieć, iż rok temu, dzię-
ki   innemu   projektowi, mło-
d z ie sz y ń s k a    p l ac ów k a 
pozyskała nowy środek trans-
portu - 9-miejscowego mikro-
busa   dostosowanego do prze-
wozu osób m.in. na wózkach 
inwalidzkich, z kolei spółka 
EuRoPol Gaz pomogła zaku-
pić nową pralnicę. 

Starostwo Powiatowe 
w Sochaczewie

W Zespole Szkół Specjalnych w 
Erminowie odbyły się warsz-
taty wikliniarskie. Zajęcia 
przeprowadził mistrz ko-
szykarstwa i plecionkarstwa 
- Wojciech Świątkowski. Pan 
Wojciech pracuje w rodzinnej 
fi rmie Wiklina Leszno oraz 
prowadzi warsztaty wikliniar-
skie w CKU w Łowiczu.

Kierując się wieloletnim 
doświadczeniem w pracy z 
dziećmi i młodzieżą wie-
my, jak ważna jest w ich ży-
ciu twórczość. Przyczynia 
się ona do budowania dia-
logu ze światem, do komu-
nikowania wewnętrznych 
pragnień, doznań. Wszelkie 

działania artystyczne mają 
ogromne właściwości tera-
peutyczne. Z takich też po-
wodów podejmujemy wie-
le różnorodnych form, aby 
aktywizować uczniów i po-
magać im w ten sposób od-
krywać w sobie talenty, a 
niejednokrotnie   również 
wskazać możliwość dalszej 

realizacji na drodze zawo-
dowej.

Rękodzielnictwo   ludo-
we, jakim jest plecionkar-
stwo, jest obecne w naszej szko-
le od początku roku szkolnego 
2018/2019. Zajęcia odbywają 
się nie tylko na warsztatach, ale 
również na lekcjach z kreatyw-
ności oraz w kole wikliniarskim.

W styczniowych warsz-
tatach wzięli udział ucznio-
wie klas starszych. Ogrom-
ne było ich zaangażowanie 
oraz zainteresowanie moż-
liwościami, jakie stwarza 
na pozór „zwykła gałązka 
wierzby”. Uczniowie współ-
pracowali ze sobą, wzajem-
nie sobie pomagali i dora-
dzali. Ciężko pracowali, ale 
robili to z ogromną przy-
jemnością.

Bardzo serdecznie dzię-
kujemy panu Wojtkowi 
Świątkowskiemu za wspa-
niałe zajęcia, poświęcony 
czas oraz wielkie serce.

Danuta Gierczak
ZS Erminów

Organizacje 
przeszkolone z FIO

Rządowe wsparcie dla DPS
Nowa winda, laser wysokospecjalistyczny i przenośny koncentrator tlenu to tylko 
kilka przykładów bardzo potrzebnych sprzętów, które w ostatnim czasie trafi ły 
do Domu Pomocy Społecznej w Młodzieszynie. Wartość wszystkich nabytków, 
które niedawno wzbogaciły wyposażenie DPS przekroczyła 315 tysięcy złotych. 

Wikliną plecione, czyli ekologicznie i twórczo

Z powodu śmierci 

Magdaleny 
Kuśmider 

wyrazy głębokiego żalu i współczucia 
Rodzinie i Najbliższym zmarłej 

składa 
Jolanta Gonta, 

starosta sochaczewski 
wraz z pracownikami Starostwa 

Powiatowego w Sochaczewie

KONDOLENCJE

Testowanie nowej windy wypadło pomyślnie
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Policjanci z Sochaczewa 
zatrzymali   38-letniego 
mężczyznę podejrzanego o 
liczne wymuszenia rozbój-
nicze i handel narkotyka-
mi. Mężczyzna usłyszał już 
zarzuty prokuratorskie. 
Grozi mu do 10 lat pozba-
wienia wolności.

Policjanci z referatu ope-
rac y jno-rozpoznawcze-
go ustalili, że mieszkaniec 
Sochaczewa jest odpowie-
dzialny za kilka wymuszeń 
rozbójniczych i handel nar-
kotykami. Przestępczy pro-
ceder miał trwać blisko 
rok. Sprawca przestępstwa, 
grożąc między innymi po-
biciem lub podpaleniem 
domu, wymuszał pieniądze 

od jednego z mieszkańców 
gminy Bolimów. Szacuje się, 
że pokrzywdzony przekazał 
mu łącznie około 15 tysięcy 
złotych.

Policjanci zatrzymali go 
w centrum miasta. Był kom-
pletnie zaskoczony obecno-
ścią operacyjnych. W Pro-
kuraturze Rejonowej w 
Sochaczewie przedstawio-
no mu łącznie 10 zarzutów. 
Mężczyzna przyznał się do 
winy. Zastosowano wobec 
niego środek zapobiegawczy 
w postaci dozoru policyjne-
go i zakazu zbliżania się do 
pokrzywdzonego. Za po-
pełnione przestępstwa gro-
zi mu do 10 lat pozbawienia 
wolności.

mł. asp. Agnieszka Dzik

Mieszkaniec Warki wybrał 
się w okolice Sochaczewa i 
wykazał niebywałą nonsza-
lancją podczas włamania do 
lokalu gastronomicznego. 
Bez zbędnego pośpiechu 
najadł się, wypił kilka piw, a 
na koniec ukradł pieniądze 
z kasy i telefon komórkowy. 
Za te mile spędzone w re-
stauracji chwile, 27-latkowi 
grozi teraz do 15 lat pozba-
wienia wolności.

W połowie stycznia w Te-
resinie doszło do wyjątko-
wego w swym rozmachy 

włamania. Nad ranem, do 
jednego z lokali gastrono-
micznych dostał się 27-let-
ni mężczyzna. Kamery 
monitoringu zarejestrowa-
ły, jak po wejściu do środ-
ka sprawca zdjął kultural-
nie buty, udał się do kuchni, 
gdzie przygotował sobie po-
siłek. Do jedzenia wypił kil-
ka piw. Tu jednak kultury 
włamywaczowi   zabrakło. 
Nie dość, że po sobie nie 
pozmywał, to jeszcze przed 
wyjściem zabrał leżący na 
ladzie telefon komórkowy i 
pieniądze z kasy.

Włamanie odkryli pra-
cownicy lokalu, którzy przyszli 
jak co dzień do pracy. Od razu 
zawiadomili policję. Mundu-
rowi zaczęli od przejrzenia 
nagrania z monitoringu,  na 
którym rozpoznali 27-letnie-
go mieszkańca Warki, z któ-
rym mieli do czynienia ledwie 
dzień wcześniej, kiedy to uka-
rali go mandatem za drobne 
kradzieże sklepowe.

- Mundurowi z posterun-
ku w Teresinie natychmiast 
rozpoczęli   poszukiwania 
sprawcy włamania – relacjo-
nuje rzecznik prasowy KPP w 

Sochaczewie Agnieszka Dzik. 
- Po zaledwie 10 minutach za-
uważyli go na terenie stacji 
PKP. Mężczyzna został zatrzy-
many i od razu przyznał się do 
włamania do lokalu. Miał przy 
sobie część skradzionych pie-
niędzy i telefon komórkowy.

27-latek z miejsca tra-
fi ł do policyjnego aresztu. 
Usłyszał zarzut kradzieży 
z włamaniem. Jak się oka-
zało, przestępstwo popełnił 
będąc w warunkach recydy-
wy. Dlatego teraz grozi mu 
do 15 lat pozbawienia wol-
ności. (seb)

W nocy z 6 na 7 stycznia 
na ulicy Piłsudskiego w 
Sochaczewie ktoś oberwał 
dwa lusterka od BMW X3. 
W ten bezsensowny sposób 
dokonał zniszczenia mie-
nia znacznej wartości, bo 
komplet lusterek do tego 
modelu samochodu kosztu-
je około 10.000 zł.

O opisanym przestępstwie po-
informował policję 65-letni 
właściciel uszkodzonego auta. 
Policjanci, którzy zajęli się spra-

wą, udokumentowali znisz-
czenia, po czym zapukali do 
mieszkańców bloku, przy któ-
rym zaparkowany był pojazd, 
pytając zamieszkujące tam 
osoby, czy może widziały zaj-
ście. Dzięki temu dość szybko 
udało się zatrzymać 21-letnie-
go sprawcę. Młody mężczyzna 
przyznał się do uszkodzenia lu-
sterek. Jak się okazało, nie zda-
wał sobie sprawy z ich wartości. 
Teraz grozi mu kara od 3 mie-
sięcy do lat 5 pozbawienia wol-
ności. (seb)

Sebastian Stępień
sebastian.stepien@sochaczew.pl

Przypomnijmy, że do opisywa-
nego zajścia doszło 19 sierpnia 
2018 roku przy plaży miejskiej. 
O sprawie stało się głośno ze 
względu na to, że ledwie dzień 
później na ulicy Senatorskiej 
doszło do podobnego zdarze-
nia, podczas którego ktoś pod-
palił audi A4, a dwa sąsiadujące 
z płonącym samochodem auta 
zostały uszkodzone. Mieszkań-
cy Sochaczewa zaczęli obawiać 
się, że na terenie miasta zacznie 
dochodzić do regularnych po-
tyczek pseudokibiców konku-
rujący ze sobą dwóch klubów 
piłkarskich.

Do pierwszych zatrzymań 
w związku z bójką przy pla-
ży doszło w sobotę 25 sierpnia 
2018 roku, po tym, jak policja 
zidentyfi kowała uczestników 
zajścia na nagraniach z monito-
ringu. Z samego rana funkcjo-
nariusze weszli do domów sze-
ściu mężczyzn w wieku od 18 
do 35 lat.

Najciekawsze   znaleziska 
policjanci zastali w mieszkaniu 
35-letniego sochaczewianina. 
Znaleziono u niego m.in. pla-
stikowe pudełko wraz z 34 to-

rebkami białego proszku, elek-
troniczną wagę, kominiarkę i 
dwie plastikowe atrapy broni. U 
najmłodszego z zatrzymanych 
funkcjonariusze znaleźli z ko-
lei torebkę z roślinnym suszem. 
Wizyty mundurowych nie spo-
dziewał się również 20-latek, 
który chwilę po usłyszeniu pu-
kania do drzwi wyrzucił przez 
okno telefon, nieszczęśliwie dla 
niego, kilka metrów od policjan-
tów zabezpieczających budynek.

Wobec pięciu z zatrzyma-
nych zastosowany został wtedy 
środek zapobiegawczy w posta-
ci dozoru policyjnego. Dodat-

kowo 35-latek usłyszał zarzut 
posiadania znacznej ilości środ-
ków odurzających. Przepisy 
karne ustawy o przeciwdziała-
niu narkomanii przewidują za 
ten czyn karę do 10 lat pozba-
wienia wolności. O posiada-
nie narkotyków podejrzany jest 
także osiemnastolatek, u które-
go policjanci znaleźli torebkę z 
roślinnym suszem.

Z kolei siódmy mężczy-
zna, 39-letni mieszkaniec Ko-
złowa Biskupiego, podejrzany o 
udział w bójce przy plaży został 
zatrzymany kilka tygodni póź-
niej, 7 września.

W połowie stycznia tego 
roku na jednym z socha-
czewskich osiedli zatrzyma-
no ostatniego z podejrza-
nych. Mężczyzna myślał, że 
uniknie odpowiedzialności, 
ponieważ na co dzień prze-
bywa poza granicami kraju, 
a do Polski przyjeżdża tylko 
odwiedzić rodzinę. Został za-
trzymany dwa dni przed pla-
nowanym powrotem do Nie-
miec. On również usłyszał 
zarzut udziału w bójce, do 
którego się przyznał. Grozi 
mu do 3 lat pozbawienia wol-
ności.

23 kilogramy suszonych liści 
tytoniu znaleźli policjanci w 
jednym z podsochaczewskich 
domów, a do sprawy zatrzy-
mano 54-letnią mieszkankę 
gminy Iłów.

 
Jak   ustalili   funkcjonariu-
sze z sochaczewskiej komen-
dy, 54-letnia mieszkanka gmi-
ny Iłów posiada suszony tytoń, 
który sama uprawia. Okaza-
ło się jednak, że nie odprowa-
dza od swojego urobku podat-
ku akcyzowego.

14 stycznia kryminalni we-
szli na teren jej posesji i na pod-
daszu budynku znaleźli pu-
dełka, w których trzymała 23 
kilogramy suszonych liści ty-
toniu. Kobieta utrzymuje, że 
posiada go na własny użytek. 
Nigdzie jednak nie zgłaszała 
uprawy i nie odprowadzała po-
datku od posiadanego suszu. 
Jak dowiedzieliśmy się od ofi cer 
prasowej KPP w Sochaczewie, 

ze wstępnych wyliczeń policji 
wynika, że wartość niezapłaco-
nego podatku akcyzowego wy-
niosła ponad 10 tys. złotych.

Mieszkanka gminy Iłów 
została przesłuchana, a dalsze 
czynności w jej sprawie będzie 
podejmował płocki oddział 
Krajowej Administracji Skar-
bowej. (seb)

Głodny włamywacz z Warki

Bandyta w rękach policji

Kosztowny wybryk

Nie zapłaciła akcyzy

Policja zatrzymała 
wszystkich podejrzanych
Policjanci „skompletowali” listę zatrzymań, która powstała po bójce przy 
plaży miejskiej w połowie sierpnia 2018 roku. Do grudnia ubiegłego roku 
funkcjonariusze zatrzymali łącznie siedmiu mężczyzn biorących udział w tym 
zajściu. W połowie stycznia zarzuty usłyszał ósmy uczestnik opisywanych 
wydarzeń. Mężczyzna mieszka na co dzień w Niemczech.

Zatrzymania w tej sprawie prowadzone były od sierpnia ubiegłego roku. 
Dziś już wszyscy podejrzani są w rękach wymiaru sprawiedliwości

U jednego z zatrzymanych 
policja znalazła atrapy broni 
i narkotyki
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DZIEŃ BABCI I DZIADKA

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

- W dniach 25-27 stycznia 
odbyło się w sumie 36 pro-
jekcji, w tym 15 dla naj-
młodszych. Największym 
powodzeniem cieszył się 
fi lm „Misz Masz, czyli Ko-
gel Mogel 3”. Przez pierwsze 
trzy dni sprzedaliśmy łącz-
nie 1639 biletów. Dziękuje-
my wszystkim odwiedzają-
cym za to, że skorzystali z 
naszej oferty – podsumowu-
je pierwsze dni działalności 
Jakub Milewski, specjalista 
ds. marketingu i koordyna-
tor programu edukacyjnego 
w Cafe Odeon. 

To powrót kina do cen-
trum miasta po 20 latach 
od czasów zamknięcia kina 
„Robotnik” przy ul. War-
szawskiej. Sochaczewianie 
mogą obejrzeć najbardziej 
wyczekiwane premiery fi l-
mowe: zarówno produkcje 
kina rodzimego jak i fi lmy 
zagraniczne. Jak zapewnia-
ją twórcy kina, nowy obiekt 
kulturalny w Sochaczewie 
ma odpowiadać na wszel-
kie potrzeby i oczekiwania 
mieszkańców w obszarach 
kultury, sztuki i edukacji 
fi lmowej. Zapowiadają tak-

że współprace z miejskimi 
placówkami oświatowymi i 
kulturalnymi oraz organi-
zacjami pozarządowymi.

W pomieszczeniach zaj-
mowanych wcześniej przez 
Sochaczewskie Centrum 
Kultury dostępne są dwie 
sale kinowe: duża na dole 
(163 miejsca w tym 20 fo-
teli VIP) i mniejsza na pię-
trze (49 foteli). Sale zostały 
wyposażone w nowoczesny 
sprzęt audio i projektory. 
Najwyższej jakości fotele za-
pewniają komfort oglądania 
fi lmów na dużym ekranie. 
Ponadto inwestor wyremon-
tował łazienki, przebudował 
hol, urządził cafe-bar. Prace 
związane z przygotowaniem 
kina trwały pół roku. Użyt-
kownicy kina proszeni są o 
szanowanie wyposażenia i 
wnętrz obiektu, warto przy 
tym pamiętać, że jest on mo-
nitorowany.

- Otworzyliśmy kino 
z początkiem ferii. To do-
bry czas, aby nas odwie-
dzić. W najbliższych dniach 
w naszej ofercie znajdą się 
pozycje zarówno dla naj-
młodszych (w godzinach 
porannych i południowych) 
oraz dla widzów dorosłych 
(godziny popołudniowe i 

wieczorne) – mówi kierow-
nik kina „Odeon”, Marta 
Zarzyńska.

Repertuar i cennik kina 
„Odeon” jest dostępny na 
stronie internetowej kino-
odeon.pl. Tam można też 
dokonać zakupu biletów. 
Ponadto wejściówki kupimy 
w kasie kina na pół godzi-
ny przez seansem. Więcej 
informacji i aktualności o 
działalności kina znajdzie-
cie na profi lu FB: kinoode-
onsochaczew.

O tym, że nikt nie kocha tak jak 
babcia i dziadek opowiadają 
dzieci z Miejskiego Przedszko-
la nr 3 im. Jana Brzechwy: Zo-
sia, Vanessa, Karina, druga Zo-
sia, Miłosz, Jakub oraz Marcel. 

Z przedszkolakami spotkali-
śmy się po trwających w pla-
cówce niemal przez cały ty-
dzień obchodach Dnia Babci 
i Dziadka. W ich trakcie, we 
wszystkich grupach, prezen-
towane były wiersze, przedsta-
wienia i piosenki dedykowane 
tym jednym z najważniejszych 
w życiu maluchów osób. My 
zapytaliśmy ich o to, co spra-
wia, że posiadanie dziadków 
jest takie fajne.

- Kiedy spotykam się z 
babcią, to ona chowa mi sło-
dycze do szafk i. To jest su-
per. Mam też quada w gara-
żu i mogę nim jeździć wokół 
domu, ale to, gdy jest ciepło. 
Na razie ulepiłem u babci pięć 
bałwanów ze śniegu. Jednego 
z babcią a resztę sam - mówi 
Miłosz. 

Zosia myślami jest już 
przy lecie, kiedy, jak stwier-
dziła, można robić o wie-
le więcej niż teraz. - Chciała-
bym znowu budować zamki i 
wieże z piasku. Z piasku moż-
na zrobić wszystko, nawet 
bałwana, ale bez kapelusza bo 
się rozpada. Nawet dziadkom 
nie udają się kapelusze do bał-

wanów - powiedziała.  Druga 
Zosia bardzo chciałaby po-
jechać z dziadkami nad mo-
rze. Jej zdaniem wszyscy mo-

gliby tam odpocząć, leżeć na 
plaży a także bawić się w ber-
ka i chowanego. Uważa, że z 
dziadkami można spotykać 

się w domu, ale wspólna wy-
cieczka gdzieś daleko to jest 
to. 

Swoją babcię uwielbia też 
Vanessa. - Moja babcia prawie 
zawsze daje mi prezenty, gdy 
mnie widzi, a przecież wszy-
scy lubią prezenty. U babci 
jest trampolina, basen i huś-
tawka. Kiedy zrobi się ciepło, 
będę pływała, skakała i huś-
tała się cały dzień. 

Nasza kolejna rozmów-
czyni - druga Zosia, chciała-
by widywać się z dziadkami 
codziennie. - Lubię nocować 
u dziadków. Mama się na to 
zgadza i zawsze jest wtedy 
super. Super jest też wtedy, 
gdy dziadkowie zaprowadza-

ją mnie do przedszkola albo 
odbierają. W ogóle robienie 
wszystkiego z dziadkami jest 
lepsze - powiedziała nam. 

Potwierdza to Kuba, któ-
ry utrzymuje, że nawet zwy-
kłe rzeczy, kiedy robi się je z 
babcią lub dziadkiem, stają 
się wyjątkowe. - Na przykład 
gdy się bawimy, na przykład 
budujemy z klocków, co lubię 
najbardziej. Ale tak w ogóle 
to co się czuje jest ważne. Mi-
łość zawsze wszystko wyba-
cza i miłość jest najważniejsza  
- zakończył poważnie. - I jesz-
cze przytulanie się do babci z 
całych sił - dodał Marcel. 

Agnieszka Poryszewska

Mamy kino w centrum miasta
Rozpoczęło działalność Kino „Odeon” znajdujące się w budynku Domu Rzemiosła przy ul. Żeromskiego. Obiekt zmienił się nie do 
poznania. Po gruntowanym remoncie oddane zostały w nim dwie sale wyposażone w najwyższej klasy fotele kinowe i nagłośnienie. 
Pierwsze projekcje odbyły się w piątek 25 stycznia. Tylko przez ten weekend nowe kino odwiedziło ponad 1600 widzów.

W kinie możemy teraz wypić kawę i w komfortowych warunkach poczekać na seans

Sale projekcyjne wyposażono w nowoczesne fotele Podziękowania od naszej gazety za udział kina 
w akcji „Paczka do paczki”

Bo miłość jest ze wszystkiego w życiu najważniejsza
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Daniel Wachowski

daniel.wachowski@sochaczew.pl

Dzień po fi nale na koncie so-
chaczewskiej orkiestry było ok. 
183 tys. zł, w tym 112 tys. wy-
jęte z puszek, 15,4 tys. z licyta-
cji przedmiotów wystawionych 
na aukcję na e-Sochaczew oraz 
9,2 tys. z licytacji orkiestrowych 
gadżetów na antenie radia So-
chaczew. 

Serduszko 
za 71 tysięcy
Radio przeprowadziło też tra-
dycyjną licytację Złotego Ser-
duszka. Była ona pełna emocji, 
bo do ostatnich sekund o ser-
duszko nr 89 walczyły fi rmy 
MKwadrat (24 tys. zł) oraz La-
mela (23 tys.). I choć Lamela nie 
zwyciężyła, ogłosiła, że na kon-
to WOŚP wpłaci 23 tys. zł. Kil-
ka dni później okazało się, że do 
licytacji symbolicznie przyłącza 
się jeszcze jedna lokalna fi rma - 
Grupa Aljeka. Jej właściciel Je-
rzy Kaczor zdecydował, iż prze-
każe sztabowi 24 tys. zł. Przelew 
został wykonany, zatem w So-
chaczewie Złote Serduszko 
„sprzedano” za 71 tys. zł! Dla 
porównania, radio Zet uzyska-
ło z jego licytacji 33 tys. zł. 

Orkiestra zagrała 
w szkołach
Szkoła Podstawowa nr 1 gra-
ła z WOŚP po raz dwudzie-
sty. W czasie niedzielnego fi -
nału niemal sześćdziesięciu 
uczniów wyszło na ulice mia-
sta z orkiestrowymi puszkami, 
do których trafi ło ponad 12,5 
tys. zł. W szkole zorganizowa-
no też Koło Fortuny i Kiermasz 
Ciastek (1069 zł). „Trójka” mia-
ła na ulicach miasta kilkudzie-
sięciu swoich wolontariuszy, 
skompletowała siedem kilku-
osobowych kwestujących grup. 
Do puszek trafi ło prawie 4 tys. 
zł. Niezmiennie od lat z WOŚP 
gra „czwórka”. Tuż przed fi na-
łem społeczność szkolna zorga-

nizowała loterię fantową oraz li-
cytację (4.445 zł). Z puszkami na 
ulice miasta wyszło 34 wolonta-
riuszy, którzy zebrali niemal 12,6 
tys. zł. W dniu wielkiego fi nału 
grupa uczniów Szkoły Podsta-
wowej nr 7 oraz Klubu Maratoń-
czyka Aktywni wystartowała w 
XIII Biegu WOŚP w Warszawie. 
Bieg odbył się na 5 kilometrowej 
trasie i wiódł ulicami stolicy. 

Dary dla szpitala 
Sochaczewski szpital regularnie 
otrzymuje od WOŚP nowocze-
sny sprzęt. Po 25 fi nale na od-
dział pediatryczny trafi ły m.in. 
dwa pulsoksymetry, trzy pom-
py objętościowe, zestaw do re-
jestracji EKG metodą Holtera i 

aparat USG. Neonatologia do-
stała z kolei urządzenie do ba-
dania słuchu i aparat wspo-
magający oddychanie. Goście 
odwiedzający oddział pedia-
tryczny na pewno zauważą, że 
niedawno w salach chorych po-
jawiły się piękne, czerwone fo-
tele. Na każdym z nich znajduje 
się naklejka - Dar WOŚP 2018. 

Serce ze zniczy
Kilka dni po zabójstwie prezy-
denta Adamowicza, do które-
go doszło w czasie gdańskiego 
Światełka do Nieba, sochacze-
wianie zaczęli się umawiać w 
internecie na wspólne spotka-
nie na placu Kościuszki. Nasz 
lokalny sztab wystosował w tej 

sprawie apel, by żałobę prze-
żywać w ciszy, nie organizo-
wać publicznych zgromadzeń. 
„Uwierzcie, że to dla nas rów-
nież trudny czas. Pozwólcie 
nam przeżyć tę sytuację bez za-
mieszania. W tej chwili najważ-
niejsze jest jak najszybciej roz-
liczyć 27. Finał i poznać efekty 
wspólnego grania”. Harcerze 
apelowali aby w ciszy oddać 
hołd prezydentowi Adamowi-
czowi pod hufcem. W piątek 18 
stycznia harcerze ułożyli tam 
serce z zapalonych zniczy. Każ-
dy, kto czuł taką potrzebę, mógł 
przyjść i zapalić własne świa-
tło. Minutą ciszy śmierć Pawła 
Adamowicza uczcili też radni 
miasta w czasie sesji 22 stycznia. 

Sztab zebrał już 
ponad 200 tysięcy
W czasie 27 fi nału WOŚP w mieście i powiecie zebrano już ponad 200 tysięcy złotych. 
Do darczyńców dołączyła m.in. Grupa Aljeka, która swoim hojnym datkiem sprawiła,
że sochaczewska orkiestra mocno przebije ubiegłoroczny wynik. Ostateczną kwotę nasz sztab, 
mieszczący się w hufcu ZHP, poda na początku marca.

Mimo tragicznych wydarzeń w Gdańsku Wielka Orkiestra Świątecz-
nej Pomocy, jak co roku, spełniła swoją rolę. Dzięki olbrzymiej pracy 
wolontariuszy, ogromnej pomocy wszystkich tych, którzy od począt-
ku są z nami, a przede wszystkim dzięki wspólnemu działaniu, znów 
udało nam się tak dużo osiągnąć. 
Dziękuję młodzieży (w tym harcerzom) wszystkich szkół so-
chaczewskich i z terenu wszystkich gmin naszego powiatu za 
ich olbrzymie zaangażowanie. Nieocenione jest także corocz-
ne wsparcie informacyjne mediów. 
Dla Hufca ZHP w Sochaczewie ostatnie tragiczne wydarzenia 
mają szczególny wymiar. To tu od 26 lat mieści się nasz lokalny 

sztab Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Zamordowany podczas tegorocznego 
fi nału WOŚP jej wieloletni wolontariusz, prezydent Gdańska Paweł Adamowicz, był 
niezwykle oddany idei harcerstwa, za co został uhonorowany laską skautową.
Związek Harcerstwa Polskiego w 2018 r. obchodził stulecie swego powstania i dzięki 
wartościom, jakie przekazuje młodzieży, jest dalej organizacją bardzo potrzebną. 
WOŚP ma już 27 lat, ale dalej będzie grała, bo czyni wiele dobra i uczy czynić dobro. 

Krzysztof Wasilewski
Szef Sztabu WOŚP nr 643

Do 17 lutego mieszkańcy 
Sochaczewa mogą głosować 
na najciekawsze inicjatywy 
społeczne, które otrzymają 
dofi nansowanie w ramach 
programu „Decydujesz, po-
magamy”. Na naszym tere-
nie konkurują ze sobą trzy 
organizacje pozarządowe. 

W tegorocznej edycji pro-
jektu sieci handlowej Tesco 
uczestniczą: Fundacja Ga-
lopujące Serca, Fundacja Na 
Rzecz Ochrony Praw Zwie-
rząt „NERO”, Klub Sporto-
wy „Piast” Feliksów. 

W każdym ze 125 mi-
k roreg ionów,   ut worzo-
nych na terenie kraju, przy-
znane zostaną trzy granty: 
w wysokości 5000, 3000 i 
1000 złotych. O tym, ja-
kie projekty wejdą w życie 
w poszczególnych mikro-
regionach, decydują klienci 
Tesco, którzy za jeden para-
gon otrzymują jeden żeton, 
uprawniający do głosowa-
nia na, ich zdaniem, najcie-
kawszy i najpotrzebniejszy 
projekt. 

Klienci Tesco, robiąc za-
kupy, mogą jednocześnie 
głosować na projekty reali-
zowane w naszej najbliższej 
okolicy. Wystarczy do 17 lu-
tego otrzymany wraz z pa-
ragonem żeton wrzucić do 
urny.

Fundacja 
Galopujące Serca
Projekt jest skierowany do 
dzieci z domów dziecka. Ce-
lem fundacji jest organizacja 
spotkań i dostarczanie pod-
opiecznym rodzinnej atmos-
fery. W czasie zajęć z koń-
mi, mającymi terapeutyczny 

wpływ na samopoczucie 
człowieka, odbywa się jazda 
konna, hipoterapia, warszta-
ty terapeutyczne, ognisko. 

Fundacja na rzecz 
Ochrony Praw Zwierząt 
„NERO”
Coraz więcej właścicieli ko-
tów decyduje się na podda-
nie swojego podopieczne-
go zabiegowi sterylizacji, 
nie tylko z troski o zdrowie 
pupila, ale także z uwagi na 
dużą liczbę niechcianych i 
porzucanych kociąt. Funda-
cja chce zmienić spojrzenie 
na nadmierne rozmnażanie 
się zwierząt domowych w 
kontekście ich dużej popu-
lacji, bezdomności, przepeł-
nionych schronisk, masowej 
i często tragicznej śmierci 
lub przypadków bestialskie-
go uśmiercania.

Klub Sportowy 
„Piast” Feliksów
Klub proponuje organizację 
rodzinnego pikniku. Ma on 
na celu integrację lokalnego 
społeczeństwa, upowszech-
nianie kultury fi zycznej i 
sportu oraz zdrowego sty-
lu życia i prawidłowego od-
żywiania. Główną atrakcją 
imprezy będzie plenerowa 
wystawa historyczna doty-
cząca 60 lat klubu, spotka-
nie z byłymi zawodnikami, 
wmurowanie   pamiątko-
wej tablicy upamiętniają-
cej wieloletniego propagato-
ra sportu i pracy społecznej 
na rzecz mieszkańców gmi-
ny Sochaczew.  

Na wymienione projek-
ty można głosować w skle-
pach w Sochaczewie, Skier-
niewicach, Łowiczu.

Decydujemy i pomagamy

Sprostowanie
W poprzednim wydaniu gazety opublikowaliśmy tekst 
podsumowujący ranking wydawnictwa „Perspektywy”. 
Wkradł się w nim błąd dotyczący Liceum Sióstr Niepoka-
lanek z Szymanowa. O ile w ubiegłorocznym zestawieniu 
szkoły rzeczywiście zabrakło, to w rankingu z 2019 roku 
osiągnęła najwyższą lokatę wśród liceów z powiatu socha-
czewskiego. Zajęła 56 miejsce w kraju i 22 na Mazowszu. 
Za błąd przepraszamy.

Redakcja
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29.01
godz. 9.00 – 14.00 Taniec 
towarzyski. Street Dance. 
Zajęcia teatralne, plastyka,  
zajęcia wokalne. Wyjście do 
Muzeum Kolejki Wąskoto-
rowej (Wszystkie obiekty 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury)

godz. 9.00 -18.00 Zimowy 
piknik z elementami profi-
laktyki prozdrowotnej. To 
m.in. zabawy ruchowe, ka-
raoke, tor z quadami, sta-
nowisko z grami wideo, 
wspólne przyrządzanie 
naleśników i gofrów, w 
strefie z klockami budo-
wanie wielkiego miasta, w 
strefie majsterkowania na-
prawy zabawkowych ma-
szyn i wiele innych atrakcji 
(Szkoła Podstawowa nr 1)

godz. 11.30 - 12.30 ,,Mi-
nionki rozrabiają na wy-
spie”- zajęcia literacko- 
techniczne (minionki z  
rolek po papierze toaleto-
wym). (Oddział dla dzieci 
nr 1 MBP kramnice)

godz. 11.30 - 12.30 „Hu hu 
ha, nasza zima zła” – zaję-
cia plastyczne. (Oddział dla 
dzieci nr 2 MBP Chodaków 
ul. Chopina 160)

godz. 12.00 – 13.00 Bajko-
we zwierzaki – prace z wy-
korzystaniem plasteliny. 
(Filia nr 3 MBP Boryszew 
ul. 15 Sierpnia 83)

30.01
godz. 9.00 – 14.00 Wy-
jazd do pałacu w Sanni-
kach. Zajęcia plastyczne. 
Spotkanie z Fryderykiem. 
Zagadki i konkursy. Zwie-
dzanie pałacu. Zabawy 
interaktywne z muzyką.  
Spotkanie z policjantem. 
Zajęcia taneczne.  Zajęcia 
wokalne. Rękodzieło arty-

styczne. Turniej gier plan-
szowych (SCK)

godz. 9.00 -18.00 Zimowy 
piknik z elementami pro-
filaktyki prozdrowotnej: 
zabawy ruchowe, karaoke, 
tor z quadami, stanowisko 
z grami wideo, wspólne 
przyrządzanie naleśników 
i gofrów, w strefie z kloc-
kami budowanie wielkiego 
miasta, w strefie majster-
kowania naprawy zabaw-
kowych maszyn i wiele 
innych atrakcji. (Szkoła 
Podstawowa nr 1)

godz. 11.30 - 12.30 ,,My fe-
rie w bibliotece lubimy i faj-
nie się bawimy”- zagadki, 
rebusy, krzyżówki i łami-
główki. (Oddział dla dzieci 
nr 1 MBP kramnice)

godz. 11.30 -12.30  Co pin-
gwiny lubią najbardziej – 
podróże na Daleką Północ 
– zajęcia edukacyjno – pla-
styczne. (Oddział dla dzie-
ci nr 2 MBP Chodaków ul. 
Chopina 160)

godz. 12.00 – 13.00 Gry 
i zabawy planszowe. Filia 
nr 3 MBP (Boryszew ul. 15 
Sierpnia 83)

godz. 12.00 – 14.00 Feryj-
ne zabawy wodne (basen 
Orka)

31.01
godz. 9.00 – 14.00 Wy-
jazd do Muzeum Kolej-
ki Wąskotorowej. Spotka-
nie z policjantem. Taniec 
towarzyski. Zajęcia z ręko-
dzieła artystycznego. Zaję-
cia teatralne. Szachy. Stre-
et dance. Zajęcia plastyczne 
(SCK)

godz. 9.00 -18.00 Zimo-
wy piknik z elementami 
profi laktyki prozdrowot-

nej: zabawy ruchowe, ka-
raoke, tor z quadami, sta-
nowisko z grami wideo, 
wspólne przyrządzanie na-
leśników i gofrów, w stre-
fi e z klockami budowanie 
wielkiego miasta, w strefi e 
majsterkowania napraw za-
bawkowych maszyny i wie-
le innych atrakcji. (Szkoła 
Podstawowa nr 1)

godz. 11.30-12.30 ,,Tropem 
rycerskiej przygody” – za-
bawy ruchowe - turniej ry-
cerski. (Oddział dla dzieci 
nr 1 MBP kramnice)

godz. 11.30-12.30 Bałwan-
kowe szaleństwo – zaję-
cia plastyczno - technicz-
ne (Oddział dla dzieci nr 2 
MBP Chodaków ul. Chopi-
na 160)

godz. 12.00 – 13.00 Zimo-
we opowieści farbą i kredką 
malowane (Filii nr 3 MBP, 
Boryszew ul. 15 Sierpnia 83)

godz. od 12.00 - 14.00. Fe-
ryjne zabawy wodne (basen 
Orka)

1.02
godz. 9.00 – 14.00 Wy-
jazd do pałacu w Sanni-
kach, zajęcia plastyczne, 
spotkanie z Fryderykiem, 
zagadki i konkursy, zwie-
dzanie pałacu, Zabawy in-
teraktywne z muzyką, Ta-
niec towarzyski, Zajęcia z 
rękodzieła artystycznego, 
zajęcia teatralne, szachy, 
street dance, zajęcia pla-
styczne, rękodzieło arty-
styczne (SCK)

godz. 9.00 Feryjny Turniej 
Siatkówki (Hala sporto-
wa MOSiR przy ul. Chopi-
na 101)

godz. 11.30 - 12.30 ,,Żyję 
zdrowo - nałogom mówię 
nie” – zajęcia literacko–tech-
niczne, wykonanie plakatu o 
szkodliwym wpływie dymu 
papierosowego i alkoholu na 

zdrowie. (Oddział dla dzieci 
nr 1 MBP kramnice)

godz. 11.30 - 12.30 Cuda-
ki - zawieszaki – zajęcia pla-
styczno - techniczne (Od-
dział dla dzieci nr 2 MBP 
Chodaków ul. Chopina 160)

godz. 12.00 – 13.00 „Lepi-
my” bałwanka – zajęcia lite-
racko-plastyczne. (Filia nr 3 
MBP Boryszew ul. 15 Sierp-
nia 83)

2.02
godz. 11.00 - 13.00 Kar-
nawałowy bal kostiumowy 
dla dzieci do 12 roku życia 
(SCK)

godz. 12.00 - 15.00 - Gra 
miejska „Z dziejów Socha-
czewa”. Dedykowana dla 
rodzin z dziećmi oraz dla 
dzieci i młodzieży w wie-
ku 10-17 lat. Koszt udziału 
4 zł (Muzeum Ziemi Socha-
czewskiej i Pola Bitwy nad 
Bzurą)

4.02
godz. 9.00 - 11.00 Otwar-
te zajęcia z Piłkarskimi Or-
łami. Zajęcia dla dzieci od 
2 do 7 lat  (hala sportowa 
MOSiR przy Kusocińskie-
go)

godz. 11.30 - 12.30 ,,Pod-
wodny świat’’ zajęcia lite-
racko- techniczne, kolorowe 
rybki w słoiku. (Oddział dla 
dzieci nr 1 MBP kramnice)

godz. 11.30 - 12.30  Wod-
ny świat – poznajemy zwie-
rzęta mórz i oceanów – zaję-
cia edukacyjno–plastyczne. 
(Oddział dla dzieci nr 2 
MBP Chodaków ul. Chopi-
na 160)

godz. 12.00 – 13.00 Żyj 
zdrowo – prace plastyczne 
(Filia nr 3 MBP Boryszew  
ul. 15 Sierpnia 83)

5.02
godz. 11.30 - 12.30 ,,Na na-
szej wesołej farmie’’- zajęcia 
literacko - techniczne (wiej-
skie podwórko). (Oddział 
dla dzieci nr 1 MBP, kram-
nice)

godz. 11.30 - 12.30 Hawaje 
– poznajemy ciepłe kraje – 
zajęcia plastyczne. Oddział 
dla dzieci nr 2 MBP (Cho-
daków ul. Chopina 160)

godz. 12.00 – 13.00 „My się 
zimy nie boimy, bo wspa-
niale się bawimy” – czytanie 
fragmentów utworów literac-
kich związanych tematycznie 
z zimą (Filia nr 3 MBP Bory-
szew ul. 15 Sierpnia 83)

godz. 12.00 - 13.00 Spotka-
nie z archeologiem. Zaję-
cia o wykonywaniu i użyciu 
narzędzi, prezentacja fi lmu 
animowanego o prehisto-
rycznych łowcach. (Dedy-
kowane dla dzieci w wieku 

Feryjne kalendarium dzień po dniu
Na Mazowszu zimowe ferie potrwają od 28 stycznia do 10 lutego. Sochaczewskie dzieci odpoczywające w domu na pewno nie będą się nudziły, bo czas 
wolny od zajęć lekcyjnych spędzą na grach, zabawach i turniejach organizowanych przez miejskie jednostki kultury i sportu. Będą m.in. tańsze bilety na basen, 
darmowe wejścia na lodowisko, bal karnawałowy i trzydniowy piknik pod dachem. Publikujemy dokładny harmonogram zajęć ze wszystkich jednostek.

Darmowe wejścia na halę sportową
W dniach 31.01, 1.02, 4.02, 6.02, 8.02 w godz. 

12.00 - 15.00 hala przy ul. Chopina 101 będzie udo-
stępniona nieodpłatnie dla grup zorganizowanych 
młodzieży szkolnej z pełnoletnim opiekunem po 
wcześniejszej rezerwacji telefonicznej pod nume-
rem telefonu 667 080 171.

Bal kostiumowy w SCK
W sobotę 2.02.2019 r. w godzinach 11.00 - 13.00 
w Sochaczewskim Centrum Kultury zostanie zorga-
nizowany kostiumowy bal karnawałowy dla dzieci 
do 12 roku życia. Szczegółowe informacje pod 
numerem telefonu 863-07-68.

Płacisz tylko za łyżwy
Lodowisko Miejskie będzie czynne codziennie w 
godzinach 10.00 – 15.00 i 16.00 – 20.00. Specjalna 
oferta feryjna: W dniach: 28 stycznia i 8 lutego bez-
płatne wejścia dla młodzieży szkolnej w godzinach 
10.00 – 15.00 (opłata jedynie za wypożyczenie łyżew). 
Rezerwacja pod nr telefonu: 46 862 77 59 w. 130

Jak zwykle bogatą ofertę feryjną przygotowała Miejska Biblioteka Publiczna
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5 - 10 lat). Wstęp 4 zł (Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą)

6.02
godz. 11.30 -12.30 ,,Odży-
wiam się  zdrowo i koloro-
wo”- zajęcia literacko- tech-
niczne, warzywa i owoce z 
masy solnej, (Oddział dla 
dzieci nr 1 MBP kramnice)

godz. 11.30 -12.30  Zaba-
wy sensoryczne – zajęcia 
plastyczno-techniczne (Od-
dział dla dzieci nr 2 MBP 
Chodaków ul. Chopina 160)

godz. 12.00 – 13.00 Rusz 
głową – zagadki, rebusy, 
krzyżówki, łamigłówki (Fi-
lia nr 3 MBP, Boryszew ul. 
15 Sierpnia 83)

godz. 12.00 - 14.00 Feryjne 
zabawy wodne (basen Orka)

godz. 12.00 - 15.00 - Bez-
płatny dzień zwiedzania w 
muzeum z przewodnikiem 
dla grup zorganizowanych, 
tj. min. czteroosobowych 

(Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzurą)

7.02
11.30 - 12.30 ,,Kraina śnie-
gu’’- zabawy ruchowe z Bał-
wankiem Mrozkiem (Od-
dział dla dzieci nr 1 MBP 
kramnice)

11.30 -12.30 Śladami dino-
zaurów – zajęcia edukacyj-
no–plastyczne. (Oddział dla 
dzieci nr 2 MBP Chodaków 
ul. Chopina 160)

godz. 12.00 – 13.00 Bajkowe 
kalambury – pokazywanie za 
pomocą gestów i mimiki ty-
tułów bajek. (Filia nr 3 MBP, 
Boryszew ul. 15 Sierpnia 83)

8.02
godz. 11.30 - 12.30 ,,Na tro-
pie afery - gdzie podziały się 
litery?!’’- Teatr Maska (Od-
dział dla dzieci nr 1 MBP 
kramnice)

godz. 11.30 - 12.30 Podbój 
kosmosu – co nas zachwy-
ca we Wszechświecie – zaję-

cia edukacyjno – plastyczne. 
(Oddział dla dzieci nr 2 MBP, 
Chodaków ul. Chopina 160)

godz. 12.00 – 13.00 Papie-
rowe zabawy – prace z bi-
buły. (Filia nr 3 MBP, Bory-
szew ul. 15 Sierpnia 83)

9.02
12.00 - 16.00 „W obozie po-
wstańców styczniowych 
1863 r.” - pokaz strzelecki 
broni czarno-prochowej, re-
konstruktorzy w strojach z 
epoki, wykład i wystawa za-
bytków z czasów powstania 
styczniowego na ziemi so-
chaczewskiej 1863-64 (Mu-
zeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą)

godz. 10.00 Amatorska Liga 
Piłki Siatkowej (hala sportowa 
MOSiR przy ul. Chopina 101)

godz. 15.30 Wyjazd do Kró-
lewskiego Ogrodu Światła w 
Wilanowie. Powrót ok. 21:00. 
Koszt wyjazdu 45 zł - osoba 
dorosła; 35 zł - dzieci i mło-
dzież; 20 zł - dzieci do lat 7. W 
drodze powrotnej McDonald.  
Oddział dla dzieci nr 2 MBP 
(Chodaków ul. Chopina 160) 
- Zapisy i płatność do 1 lutego 
2019 w Oddziale dla dzieci nr 
1 ul. 1 Maja 16 (kramnice) oraz 
w Oddziale dla dzieci nr 2 ul. 
Chopina 160 (Chodaków)

10.02
godz. 10.00 Feryjny tur-
niej dzikich drużyn w WKS 
MOSiR Sochaczew 2v2. Tur-
niej rozgrywany na dwóch 
koszach, zespoły dwuoso-
bowe, puchary, nagrody dla 
trzech pierwszych zespołów 
(hala sportowa MOSiR przy 
Kusocińskiego)

Feryjna zniżka na pływalni
W dniach od 28 stycznia do 8 lutego, 

między 6.45, a 9.00 godzina korzysta-
nia z basenu kosztuje jedynie 1,80 zł

Naucz się pływać z basenem ORKA
W ferie MOSiR zaprasza dzieci i młodzież na sztuczne lodowisko, na basen, ale też zachęca do nauki i do-
skonalenia pływania. W trakcie trwającego pięć dni kursu dzieci będą mogły nauczyć się pływać od podstaw 
pod opieką doświadczonych instruktorów. Podobnie fachowcy zajmą się tymi, którzy chcą doskonalić umie-
jętności pływackie.:
Intensywny kurs nauki i doskonalenia pływania.
Zajęcia od poniedziałku do piątku:
I termin od 28.01 do 1.02
II termin od 4.02 do 8.02
9.00 nauka pływania
10.00 nauka pływania
11.00 nauka pływania

Zajęcia od poniedziałku do piątku w terminie od 
28.01 do 8.02

15.00 doskonalenie pływania
16.00 doskonalenie pływania
17.00 nauka pływania
18.00 nauka pływania

Z myślą o feriach zimowych 
Koleje Mazowieckie urucho-
miły Bilet Turysty.

Z oferty przewoźnika możemy ko-
rzystać od 12 stycznia do 24 lutego 
2019 r. Bilet jest dostępny w kasach i 
biletomatach KM. 

Jak informują służby praso-
we przewoźnika, Bilet Turysty 
jest biletem sieciowym imien-
nym i uprawnia do nieograni-
czonej liczby przejazdów po-
ciągami Kolei Mazowieckich i 

posiada 10-dniowy termin waż-
ności, licząc od daty wydania lub 
daty wskazanej przez podróżne-
go. Uprawnia do podróżowania 
przez trzy dowolnie wybrane dni 
w terminie ważności biletu. Kasy 
wydają do niego karnet, na któ-
rym podróżny dokonuje legaliza-
cji rozpoczęcia każdego z trzech 
dni ważności biletu.

Cena biletu jest zryczałtowana 
i wynosi 67,00 zł. Szczegóły oferty 
znajdują się na stronach interneto-
wych KM. (sos)

26 stycznia, w ramach inau-
guracji trzecich już Ferii z 
Wąskotorówką, udostępniona 
zostanie nowa atrakcja mu-
zeum - makieta „Sochaczew-
ska Kolej Dojazdowa”. Gotowe 
są trzy pierwsze moduły ma-
kiety, tj. stacja Sochaczew Wą-
skotorowy, stacja Wyszogród 
oraz przystanek osobowy So-
chaczew Miasto. Wszystko to 
w skali 1:87 oraz wyglądzie 
odwołującym się do przełomu 
lat 70. i 80. XX w.

Kolejną nowością w trakcie fe-
rii z ciuchcią będą zimowe prze-
jazdy pociągiem Retro na trasie 
Sochaczew Wąskotorowy - So-
chaczew Chodaków - Socha-
czew Wąskotorowy. Przejazdy 
odbędą się 9 i 23 lutego.

Atrakcją   specjalną,   przygo-
towaną w tym roku wspólnie z 
przedszkolem „Leśne Skrzaty”, 
będzie zaplanowany na sobotę 
9 lutego kolejowy bal karnawa-
łowy dla najmłodszych „Roz-
tańczona ciuchcia”.

Od wtorku do piątku od-
bywać się będą trwające pół-
torej godziny warsztaty. Ich te-
matyka ma się ściśle wiązać z 
historią sochaczewskiej kolei 
wąskotorowej, a także dziejami 
Sochaczewa i okolic. Przewi-
dziano także spacer po muze-
alnym skansenie, podczas któ-
rego uczestnicy zapoznają się z 
największą kolekcją taboru wą-
skotorowego w Europie. Na za-
kończenie zajęć dla wszystkich 
chętnych zostanie rozpalone 
ognisko. Posiadacze własnego 
prowiantu będą mogli upiec w 
ognisku kiełbaskę i zjeść ją w 
specjalnie na tę okazję udostęp-
nionym wagonie barowym.

Dla tych, którzy chcą spę-
dzić w wąskotorówce więcej 
czasu, organizatorzy przewi-
dzieli dodatkowe czterogodzin-
ne zajęcia „Dzień w świecie wą-
skich torów” z muzealną grą 
terenową.

Szczegółowe informacje 
na stronie internetowej www.
mkw.e-Sochaczew.pl.

Bilet Turysty już działa

Ferie z wąskotorówką

Bezpieczny wypoczynek zimowy 2019 
Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny w Sochaczewie przypomina o 
konieczności zapewnienia dzieciom i młodzieży bezpiecznych i higienicznych 
warunków wypoczynku oraz właściwej opieki podczas ferii zimowych.

Miejsca zimowego wypoczynku objęte zostaną bieżącymi kontrolami 
sanitarnymi i ocenie poddane będą m. in.: warunki sanitarno-higieniczne i 
porządkowe pomieszczeń, wyposażenie techniczne budynku, zapewnienie 
opieki medycznej, stan otoczenia placówki wypoczynku.

Podstawowe zasady bezpiecznych ferii - rady dla dzieci i młodzieży:
• korzystaj tylko z bezpiecznych, sprawdzonych lodowisk,
• bądź rozsądny podczas zabawy śnieżkami,
• nie zjeżdżaj w pobliżu jezdni i zbiorników wodnych, nie doczepiaj sanek do 
pojazdów,
• stosuj sprzęt ochronny odpowiedni do wybranej zimowej dyscypliny sportowej,
• bądź widoczny na jezdni, stosuj odblaski i nie przechodź w niedozwolonych 
miejscach, gdyż w zimowe  dni kierowcy mają ograniczoną widoczność, a 
samochody potrzebują dłuższego czasu hamowania,
• nie strącaj zwisających z dachów sopli, informuj o nich osoby dorosłe.

Podstawowe zasady bezpiecznych ferii - rady dla rodziców/opiekunów:
• dzieci i młodzież nie mogą pozostawać bez właściwej opieki ze strony 
dorosłych,
• powinny być ubrane stosownie do panującej temperatury, unikać kontaktów 
z osobami chorymi,
• muszą znać podstawowe zasady bezpieczeństwa podczas ferii zimowych.

PPIS apeluje także, aby wybierając zimowisko czy obóz narciarski dla dziecka, 
zadbać o sprawdzenie wiarygodności organizatora i bezpieczeństwo uczestników.

Szczegółowe informacje dotyczące organizatorów i miejsc wypoczynku znaj-
dują się w elektronicznej bazie wypoczynku pod adresem http://wypoczynek.
men.gov.pl/ pod zakładką: „Dla rodziców”. Tutaj każdy rodzic lub opiekun 
powinien sprawdzić, czy dany turnus został zgłoszony do kuratorium oświaty, 
ponieważ takie zgłoszenie jest obowiązkowe dla organizatorów wypoczynku!

Mieszkańcy Sochaczewa chętnie spędzają czas na ulokowanym na terenach MOSiR lodowisku
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Ludowy występ „Jeżyków” 
z Przedszkola Niepublicz-
nego Diecezji Łowickiej im. 
św. Aniołów Stróżów ubar-
wił obchody Dnia Babci i 
Dnia Dziadka w Dziennym 
Domu Pomocy Społecznej. 

Na sali tradycyjnie zasiedli 
pensjonariusze, samorzą-
dowcy i przyjaciele placów-
ki. Wśród nich znaleźli się 
zaś dziadkowie, pradziad-
kowie, a nawet prapradziad-
kowie. 

DDPS odwiedzili tego dnia, 
między innymi, zastępca bur-
mistrza Marek Fergiński, na-
czelnik Wydziału Polityki 
Społecznej Joanna Kamińska, 

radni miejscy - Halina Kuziń-
ska oraz Edward Stasiak, dy-
rektor Miejskiego Ośrodka Po-
mocy Społecznej Zofi a Berent, 
dyrektor Integracyjnego Żłob-

ka Miejskiego Ewa Lembke. 
Gości powitała dyrektor domu 
Teresa Michałowska. 

Składając bohaterom tego 
dnia życzenia, zastępca burmi-

strza Marek Fergiński nawiązał 
do roli, jaką pełnią w rodzinach 
seniorzy, tego jak wielki wpływ 
mają oni na wychowanie wnu-
cząt, ale też do tego, jak rola 
babci i dziadka jest odmienna 
od tej, która była powszechna 
jeszcze pół wieku temu. Dziad-
kowie są najczęściej jeszcze ak-
tywni zawodowo, ich tempo 
życia nie odstaje od tego, w któ-
rym żyją młodsi członkowie 
ich rodzin. Są jednak bardziej 
doświadczeni,   wyrozumiali 
oraz cierpliwi i między innymi 

te cechy sprawiają, że ich rela-
cje z wnuczętami odzwierciedla 
znane powiedzenie „rodzice są 
od wychowywania, a dziadko-
wie od kochania”.

Następnie dla zebranych 
wystąpiły przedszkolaki, któ-
re zaprezentowały barwny 
repertuar ludowy złożony ze 
znanych piosenek i przyśpie-
wek. Dzieciom zrewanżowali 
się pensjonariusze DDPS, któ-
rzy przygotowali na tę okazję 
program artystyczny pełen 
zabawnych zagadek. (ap)

Maciej Frankowski

maciej.frankowski@sochaczew.pl

Uczestników konkursu po-
dzielono na cztery katego-
rie wiekowe. Zaprezentowali 
się soliści i zespoły wokal-
ne (maksymalnie sześciooso-
bowe). Występy w sali gim-
nastycznej   sochaczewskiej 
„dwójki” oceniało trzyoso-
bowe jury w składzie: Jolan-
ta Kawczyńska (kierownik 
Sekcji Integracji Społecznej 
i instruktor wokalny SCK, 
muzyk), Piotr Milczarek (in-
struktor wokalny SCK, dy-
rygent chórów, muzyk), Mo-
nika Rychwalska (wokalistka 
jazzowa, instruktor wokalny 
SCK).

- Nasz konkurs z każdym 
rokiem się rozrasta. Wysłu-

chałem wszystkich wykonań 
i choć jestem muzykiem, to 
cieszę się, że nie zasiadałem w 
jury, bo miałbym wielkie kło-
poty z wybraniem zwycięz-
ców. Szczególnie w najstar-
szej kategorii, klas siódmych 
i ósmych, poziom był bardzo 
wysoki i każdy z wykonaw-
ców, moim zdaniem, zasługi-
wał co najmniej na wyróżnie-

nie - mówił dyrektor Szkoły 
Podstawowej nr 2, Dariusz 
Kosiński.

- W tegorocznej edycji 
wzięło udział około 200 dzie-
ci z przedszkoli i szkół pod-
stawowych z terenu powiatu 
sochaczewskiego. Jury wysłu-
chało prezentacji 70 solistów i 
30 zespołów. Był bardzo wy-
soki poziom. Dlatego przy-

znanych zostało kilka miejsc 
ex aequo, jest też dużo wyróż-
nień - relacjonuje inicjatorka 
„Jam jest dudka”, Katarzyna 
Proch.

Uroczyste podsumowa-
nie konkursu miało miejsce 
w kramnicach miejskich w 
piątek 18 stycznia. Nagrody 
wręczał zastępca burmistrza 
- Marek Fergiński. Przyby-

li uczcili symboliczną minutą 
ciszy pamięć zamordowane-
go prezydenta Gdańska, Paw-
ła Adamowicza. W związku z 
żałobą narodową zaplanowa-
ny pierwotnie koncert laure-
atów i Sochaczewskiej Orkie-
stry Dętej został odwołany. 

Organizatorzy dziękują 
sponsorom konkursu: bur-
mistrzowi Sochaczewa - Pio-

trowi   Osieckiemu,   wice-
przewodniczącemu sejmiku 
wojewódzkiego - Adamowi 
Orlińskiemu, Przedsiębior-
stwu Energetyki Cieplnej w 
Sochaczewie, Radzie Rodzi-
ców przy SP nr 2, Annie Ja-
nowskiej - dyrektor Niepu-
blicznego Przedszkola Małe 
Zuchy, Martynie Szymczak - 
dyrektor Niepublicznego Tę-
czowego Przedszkola, gru-
pie „Abstrakt” - pani Monice 
Osieckiej, Centrum Zabaw - 
Świat Dziecka, Darex - hur-
towni papierniczej, Kancela-
rii Rachunkowo-Podatkowej 
Euro Rachunkowość, Monice 
Błażejewskiej.

Wyniki III Powiatowego 
Konkursu Kolęd i Pastorałek 
„Jam jest dudka” publikujemy 
na portalu Sochaczew.pl

Dziadkowie są od kochania i rozpieszczania

Kolędy i pastorałki w wykonaniu uczniów
Około 200 wokalistów w środę 16 stycznia wzięło udział w trzeciej edycji Powiatowego Konkursu Kolęd i Pastorałek 
„Jam jest dudka” pod patronatem burmistrza. Organizatorem wydarzenia jest Szkoła Podstawowa nr 2. 
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- Chcemy, żeby rok jubile-
uszowy był wyjątkowy – 
mówi Artur Komorowski, 
dyrygent orkiestry i jedno-
cześnie dyrektor Sochaczew-
skiego Centrum Kultury. – Ta 
wyjątkowość ma polegać na 
comiesięcznych spotkaniach z 
publicznością. Damy 12 kon-
certów w różnych miejscach i 
z różnym repertuarem.

Zanim zaprosimy naszych 
czytelników na te koncerty, 
przypomnijmy krótko histo-
rię zespołu, który powstał w 
kwietniu 2004 r. Jej dyrygent 
przyznaje, że w pewnym sen-
sie poprzedniczką Cameraty 
była orkiestra kameralna pod 
kierunkiem Mieczysława No-
wackiego, działająca w Klubie 
Nauczyciela. Artur Komorow-
ski zmienił nieco jej formułę, 
wzbogacił instrumentarium i 
repertuar, ale wielu muzyków 
grających u Mieczysława No-
wackiego występuje z obec-
ną orkiestrą, podobnie zresztą 
jak sam dyrygent, który w or-
kiestrze nauczycielskiej grał na 
kontrabasie.

W Cameracie, oprócz sek-
cji smyczkowej, pojawiły się in-
strumenty dęte i perkusyjne. 
Artur Komorowski mówi, że 
to Straussowski model orkie-
stry, który najpełniej realizuje 
jego założenia. Skład zespołu 
jest ruchomy i uzależniony od 
repertuaru, ale zawsze oscyluje 
między 15 a 20 osób.

Ciekawa historia wiąże się 
z nazwą orkiestry, która na 
początku nie miała nazwy. 

- W 2004 r., niedługo po na-
szej premierze, odezwała się do 
mnie ówczesna senator Jolan-
ta Popiołek, która nas słyszała, 
bardzo jej się podobał występ i 
chciała zaprosić cały zespół na 
koncert w Senacie – opowiada 
Artur Komorowski. – W mo-

jej obecności dzwoniła więc do 
jakiegoś urzędnika w kancela-
rii Senatu albo w ministerstwie 
kultury, żeby ten koncert zor-
ganizować. Jej rozmówca za-
pytał, jak się nazywa zespół, na 
co ja zrobiłem wielkie oczy i na 
poczekaniu wymyśliłem: Ca-
merata Mazovia. Na to głos w 
słuchawce: O, to bardzo znana 
orkiestra! 

Co prawda do występu z 
różnych przyczyn nie doszło, 
ale nazwa pozostała. I teraz rze-
czywiście można by powtórzyć 
za rozmówcą pani senator, że to 
bardzo znana orkiestra. A w do-
datku grająca na najwyższym 
muzycznym poziomie. Artur 
Komorowski, muzyk, aranżer, 
dyrygent z doświadczeniem 
zdobytym w polskich i zagra-
nicznych teatrach i fi lharmonii 
cieszy się, że do składu dołączy-
li muzycy z Łodzi i Warszawy, 
którzy świetnie zgrali się z so-
chaczewskim fi larem orkiestry.

Żeby takie zgranie osią-
gnąć, trzeba dużo próbować. 
W miesiącach bez koncertów 
muzycy spotykają się raz – dwa 
razy w tygodniu, a próby trwa-
ją po kilka godzin. Jeszcze wię-
cej ćwiczą przed występem. 

Wtedy spotykają się razem lub 
w sekcjach nawet po dwa razy 
dziennie i, jak twierdzą człon-
kowie zespołu, jest to katorżni-
cza praca. Nieraz pot ścieka po 
plecach, a ręce bolą od trzyma-
nia instrumentów. 

Rekompensatą za te godzi-
ny prób są tłumy na koncer-
tach, podczas których publicz-
ność żywo reaguje i nagradza 
muzyków oklaskami na stoją-
co, a oni z radością bisują. Dla 
artystów takie chwile to praw-
dziwa euforia, dla nich war-
to ciężko pracować, poświęcać 
prywatny czas i ciągle się uczyć. 

- Zanim publicznie ogło-
siłem sposób uczczenia nasze-
go jubileuszu, konsultowałem 
to z zespołem, bo występy raz 
w miesiącu to duża rzecz. Re-
akcja członków orkiestry była 
jednomyślna, więc już w lutym 
ponownie spotkamy się z pu-
blicznością – zapowiada dyry-
gent.

Występy będą organizowa-
ne w różnych miejscach i każdy 
z nich będzie miał inny temat 
przewodni. 

Na przykład lutowy kon-
cert karnawałowy odbędzie się 
w chodakowskim SCK i, jak na 

karnawał przystało, usłyszy-
my muzykę taneczną i rozryw-
kową. W kolejnych miesiącach 
będą koncerty w świątyniach, 
na scenie letniej SCK, a orkie-
stra wystąpi m.in. z repertu-
arem symfonicznym, sakral-
nym, z muzyką fi lmową czy 
patriotyczną.

Przez cały rok czeka nas 
więc dużo artystycznych emo-
cji a dyrektor SCK zapowiada 
wiele muzycznych niespodzia-
nek. Będzie też organizacyjna 
zmiana. Ostatni noworoczny 
koncert pokazał bowiem, że na-
wet duża sala w boryszewskim 
SCK nie jest w stanie pomieścić 
wszystkich, którzy chcą uczest-
niczyć w takim wydarzeniu. 

- Choćby z powodów bez-
pieczeństwa musimy upo-
rządkować tę kwestię. Wpro-
wadzimy   jed nora zowe, 
bezpłatne  wejściówki, a w nie-
licznych przypadkach bilety, 
które będą umożliwiały wej-
ście na salę koncertową. Będzie 
ich tyle, ile miejsc siedzących – 
mówi dyrektor Komorowski. 
– Mam nadzieję, że przy tylu 
koncertach każdy chętny choć 
raz zasiądzie na widowni. Ser-
decznie do tego zachęcamy.

Już 17 lutego ponownie za-
praszamy do Artystycznych 
Kramnic. Kolejna edycja 
warsztatów,   koncertów, 
przedstawień i wielu innych 
atrakcji skierowanych do 
najmłodszych sochaczewian 
potrwa aż do kwietnia. 

Sochaczewska strefa dzie-
cięcej kreatywności roz-
pocznie się „Magiczną 
niedzielą”. O godz. 12:15 
zaprezentuje się Bukowski 
Magic - „Polski David Cop-
perfi eld”. Iluzjonista Jędrzej 
Bukowski to gość wielu pro-
gramów telewizyjnych, zdo-
bywca Grand Prix, jedyny 
iluzjonista w Polsce z tytu-
łem doktora nauk. W Sta-
nach Zjednoczonych ofi cjal-
nie reprezentowany przez 
menadżera Davida Copper-
fi elda. Artysta do swoich 
spektakli wykorzystuje na-
wet 15 ton sprzętu. Jego wy-
stęp poprzedzą tradycyjnie 
zajęcia gordonowskie „Pa-
rabam”, które poprowadzi 
Magdalena Jaworska (10:45-
11:15, 11:30-12:15). 

Kolejne odsłony „Arty-
stycznych Kramnic” zapo-
wiadają się równie ciekawie. 
Na 24 lutego zaplanowano 
„Roztańczoną niedzielę”, 
którą poprowadzi wodzirej 
Jaguar znany najmłodszym 
jako Wujcio Wariatuńcio, a 
prywatnie Piotr Milczarek z 
Sochaczewskiego Centrum 
Kultury. 3 marca zaprasza-
my na „Teatrzyk w niedzie-
lę”. Znany już mieszkańcom 

Teatrzyk pod Orzełkiem 
przedstawi „Lekcję o Pol-
sce, czyli bajkę o Wiśle, Le-
gendę o Smoku Wawelskim 
oraz o Warsie i Sawie”. Na 
gości czekać będą też ani-
macje „Gwiazdka z nieba”. 
10 marca będzie kreatyw-
nie. Odbędą się warsztaty 
plastyczne z Barbarą Der-
dą „Coś z... łodyżką” oraz 
muzyczne z Katarzyną Or-
lińską „W to mi graj”. Ty-
dzień później zaplanowa-
no „Roztańczoną niedzielę 
z Ignacym Janem Paderew-
skim”, którą uświetni ba-
let dworski w wykonaniu 
Cracovia Danza. 24 marca 
to kolejna „Kreatywna nie-
dziela”, tym razem w jej ra-
mach odbędą się warsztaty 
plastyczne  „Coś... się roz-
lało” i muzyczne „Muzycz-
na walizka”. 31 marca Teatr 
Bajlandia przedstawi „Baj-
kę o Smoku i Królu Leniu-
chu”. 7 kwietnia z pokazem 
„Nasz niesamowity mózg” 
powrócą „Heweliusze Na-
uki”. Zobaczyć będzie moż-
na też „Brokatowe Rakiety” 
- spektakularny pokaz, któ-
ry z pewnością przypadnie 
do gustu młodszym i star-
szym widzom.

Dokładny program po-
szczególnych odsłon „Arty-
stycznych Kramnic” publi-
kować będziemy regularnie 
w „Ziemi Sochaczewskiej” 
oraz na portalu sochaczew.
pl. Wstęp jest oczywiście 
wolny.

(ap)

Dwanaście koncertów 
na jubileusz orkiestry
Od lat jest jedną z wizytówek Sochaczewa, ale nie poprzestaje na małym. 
Stale rozwija swoje umiejętności, wzbogaca repertuar, dostarcza mieszkańcom 
artystycznych wzruszeń. Kilkanaście dni temu dała swój jubileuszowy koncert, 
o którym mówiło pół miasta. Orkiestra kameralna Camerata Mazovia 
obchodzi w tym roku swoje 15 urodziny.

Magicznie, muzycznie 
a także naukowo
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Autorami książki są Jacek Fur-
mańczyk, Mariusz Sambor-
ski, Jakub Wojewoda oraz Mi-
chał Górny. Przez półtora roku 
pracownicy   sochaczewskie-
go muzeum badali pozostało-
ści pierwszowojennego frontu. 
Udało się w ten sposób zewi-
dencjonować aż 116 stanowisk, 
co oczywiście nie wyczerpu-
je jeszcze tematu, ale pozwala 
znacznie poszerzyć wiedzę na 
temat walk w rejonie naszego 
powiatu. Nie byłoby to możliwe 
bez wykorzystania zdjęć sateli-
tarnych, metod lotniczego ska-
ningu laserowego oraz oczy-
wiście wizyt w archiwach. Jak 
mówił Mariusz Samborski, ar-
cheolog z MZSiPBnB, na tere-
nie powiatu udało się zlokalizo-
wać m. in. dawne umocnienia, 
linie obronne, składnice amu-
nicji, schrony bojowe i miesz-
kalne a nawet tak szczegółowe 
elementy, jak stanowiska kara-
binów maszynowych. 

- Podkreślić należy, że ba-
dane tereny były często bar-
dzo niedostępne, obejmowa-
ły chociażby rejony podmokłe 
i bagniste. Nie do wszystkich 
można się swobodnie dostać, 
ale cześć z nich udało nam się 
włączyć w trasę VII Rajdu Pie-
szego Szlakami Wielkiej Woj-
ny nad Bzurą i Rawką - powie-
dział. 

Z kolei Michał Górny za-
prezentował próbkę uzbrojenia 
z okresu I wojny światowej znaj-
dującą się w zbiorach muzeum. 
Pokazując poszczególne mili-
taria omówił ich zastosowanie, 
mocne oraz słabe punkty, a tak-
że odniósł się do postępu tech-
nologicznego dotyczącego woj-
skowego wyposażenia. 

Jakub Wojewoda przypo-
mniał wydarzenia z ubiegłe-
go roku, kiedy to w Żukowie 
odnaleziono ciało żołnierza z 
okresu I wojny. 

- Na szczątki natrafi ono po 
104 latach i jest to dobry przy-
kład na to, że w sprawie histo-
rii walk w naszym rejonie nadal 

jest wiele do powiedzenia. Po-
nieważ przy szkielecie znajdo-
wały się rzeczy osobiste, w tym 
charakterystyczny wycinek z 
gazety ze zdjęciem, niewyklu-
czone, że kiedyś uda nam się zi-
dentyfi kować tę osobę - mówił. 

Po prezentacji zaproszeni 
goście zwiedzili wystawę po-
wstałą w efekcie projektu.

 „Bzura 1914-15” jest pu-
blikacją bezpłatną, dedykowa-
ną szkołom i lokalnym instytu-

cjom. Trafi  ona do muzeum 18 
marca. Tego samego dnia odbę-
dzie się, poświęcone badaniom 
i publikacji, spotkanie studyj-
ne skierowane do nauczycieli, 
dyrektorów szkół i biblioteka-
rzy. Wcześniej z pozycją moż-
na się nieodpłatnie zapoznać w 
internecie. Jest ona dostępna na 
stronie academia.edu na profi -
lu Mariusza Samborskiego (w 
tym celu należy założyć własny 
profi l).  

Nasze ulubione słówka z ojczystego języka
Kilka dni temu od mojego przyjaciela, Ja-
nusza, męża mojej zmarłej już przyjaciółki 
Marysi, otrzymałem list (rzadkość w tych 
czasach!), w którym znalazłam, oprócz 
tekstu napisanego przez nadawcę rów-
nież, a może przede wszystkim, wycinek 
z „Tygodnika Polskiego”, gazety polskiej i 
polskojęzycznej wychodzącej w Londynie.

„Stare i nowe słówka” - taki tytuł 
nosił felieton, w którym, jak sama 
nazwa wskazuje, autorka, Katarzyna 
Bzowska, zajęła się naszą mową. 
Janusz, wiedząc, że to lubię, uprzejmie 
podsunął mi tekst, dzięki któremu 
przypomniałam sobie o tym, że chy-
ba w styczniu co roku obchodzimy 
ustanowiony przez UNESCO Między-
narodowy Dzień Języków Ojczystych. 
Mając przed oczami tekst londyńskiej 
dziennikarki, postanowiłam porównać 
swoje spostrzeżenia z jej angielskim 
punktem widzenia, jej, czyli osoby od 
wielu lat zamieszkującej w Londynie, 
a więc patrzącej na nas trochę, albo 
więcej niż trochę, z zewnątrz.

Okazuje się jednak, że autorka felieto-
nu ma wiadomości językowe z tak zwanej 
pierwszej ręki, bo i ja wiedziałam, że w 
internetowym plebiscycie na młodzieżowe 
słowo roku (organizator to Państwowe 
Wydawnictwo Naukowe) zwyciężyło 
słowo „dzban” określające osobę niezbyt 
inteligentną, „niewygadaną” i niemiłą, czyli 
połączenie chama z głupkiem, niegdyś 
określanego jako ćwok.

Panią K. Bzowską zainteresował też 
popularny wśród młodzieży czasownik 
„odjaniepawlić”. Jak pisze ona, wyraz 
ten, choć nawiązuje bezpośrednio 
do św. Jana Pawła II, nie ma jednak 
wydźwięku antykościelnego. Wyraża 
on sprzeciw wobec zawłaszczania 
przestrzeni publicznej przez polityczne 
opcje zarówno te lewicowe jak i prawi-
cowe.

Mnie najbardziej zaciekawił neolo-
gizm „smartfi ca” określający uzależnie-
nie od telefonu komórkowego.

Swoje rozważania o naszej współ-
czesnej polszczyźnie felietonistka z 

Londynu kończy, podając „najpopular-
niejsze słowo polskiego emigranta”. 
Można je często usłyszeć zatrzymując 
się koło „budowy, gdzie zatrudnieni są 
polscy robotnicy. Zaczyna się ono na 
„k...” i nie jest to, jak pisze, „słowo tylko 
jednego roku”. I nie jest tym słowem 
„konstytucja”.

A mnie się w tym wszystkim, co 
obserwujemy w sprawach językowych, 
najbardziej podoba twórcza inwencja 
użytkowników naszego podstawowego 
środka komunikacji międzyludzkiej. To 
wszystko bowiem dowodzi, że język 
polski nie jest tworem martwym. A 
przechodząc na grunt ojczysty muszę 
powiedzieć, że znalazłam fajny (słowo 
kiedyś bardzo modne!) tytuł cyklu 
felietonów zamieszczanych w jednym 
ze szczecińskich tygodników: „Korrida 
językowa - czyli walka z bykami”. To mi 
uświadomiło, że przez równe 38 lat po-
bierałam co miesiąc pensję podejmując 
każdego dnia roboczego taką walkę.

Barbara Sobkowicz

W galerii Miejskiej Bibliote-
ki Publicznej w kramnicach 
można oglądać wystawę foto-
grafi czną „Słuchacze SUTW w 
obiektywie”. Wernisaż wysta-
wy odbył się 21 stycznia.

Inicjatorkami prezentacji są 
prezes sochaczewskiego Uni-
wersytetu Trzeciego Wieku 
- Jadwiga Urbaniak i autorka 
zdjęć Roma Borecka. Werni-
saż poprzedził wykład Joanny 
Niewiadomskiej-Kocik, naczel-
nik Wydziału Kultury, Turysty-
ki i Promocji Miasta, dotyczący 
Stanisława Moniuszki. 

Prezentowane fotogra-
fi e ilustrują i utrwalają boga-

tą działalność tej organizacji. 
Słuchacze uczestniczą w zaję-
ciach komputerowych, warsz-
tatach plastycznych, wykła-
dach historycznych, zajęciach 
na basenie, śpiewają w chórze, 
grają w brydża, wyjeżdżają 
wspólnie do teatru, zwiedzają 
wystawy. Stowarzyszenie, po 
zakończeniu pracy zawodo-
wej i przejściu na emeryturę, 
daje mieszkańcom możliwość 
aktywnego zagospodarowa-
nia wolnego czasu oraz roz-
woju pasji i zainteresowań. 

Zapraszamy do oglądania 
wystawy znajdującej się na I 
piętrze w kramnicach miej-
skich przy ul. 1 Maja 16.

W niedzielę 20 stycznia 
mieliśmy dzień kolędowa-
nia. Chór Vivace wystąpił 
w świątyni w Boryszewie, 
a chórzyści Towarzystwa 
Śpiewaczego Ziemi So-
chaczewskiej - u św. Waw-
rzyńca. 

Wierni uczestniczący we 
mszy świętej o godz. 12.00 
w kościele pod wezwaniem 
Matki Bożej Nieustającej 
Pomocy mieli okazję wy-
słuchać kolęd w wykona-
niu Chóru Nauczycielskie-
go „Vivace” wzmocnionego 
przez chórzystów z Niepo-
kalanowa. Zespół pod kie-
runkiem Piotra Milczarka 
uświetnił liturgię, a po na-
bożeństwie zaśpiewał jesz-
cze kilka kolęd.

Z zaproszenia na występ 
skorzystali m.in. burmistrz 
Piotr Osiecki i przewodni-
czący rady miasta Sylwe-

ster Kaczmarek. W świątyni 
zabrzmiały najpiękniejsze 
polskie kolędy, ale też za-
graniczne pieśni bożona-
rodzeniowe jak „Mary Did 
You Know?” czy „Merry 
Christmas Everyone”. 

Tuż przed godz. 18 roz-
poczęło się kolędowanie u św. 
Wawrzyńca. Tutaj zaśpiewał 
chór Towarzystwa Śpiewa-
czego Ziemi Sochaczewskiej 
pod dyrekcją Ewy Szałap-
skiej. Oprócz ciekawie za-
aranżowanych kolęd zespół 
przygotował również opra-
wę muzyczną mszy, w której 
uczestniczył m.in. wicebur-
mistrz Marek Fergiński. 

Wiele ciepłych słów pod 
adresem chórzystów powie-
dział po występie proboszcz 
Piotr Żądło, dziękując za 
wysoki poziom wykonań, 
wśród których znalazło się 
kilka zupełnie nieznanych 
nam kolęd. (sos, seb)

Uniwersytet na fotografi ach

Kolędowanie z chórzystami

Kolejne muzealne 
wydawnictwo
Promocja nowej książki wydanej przez Muzeum Ziemi Sochaczewskiej i Pola Bitwy nad Bzurą 
„Bzura 1914-15” zgromadziła młodzież z sochaczewskich szkół. Miała ona okazję poznać 
mnóstwo interesujących faktów dotyczących wydarzeń historycznych, które odcisnęły piętno 
na naszym mieście. Podsumowano też projekt „Relikty terenowe frontu nad Bzurą 1914-15. 
Nieinwazyjne rozpoznanie stanowisk archeologicznych z okresu I wojny światowej”. 
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Spotykacie się już blisko 
15 lat. Pamiętacie począt-
ki klubu?
Robert Niemira: Pierwsza 
projekcja miała miejsce 4 
listopada 2004 roku. Był to 
film „Amores Perros” w re-
żyserii Alejandro Gonzale-
za Inarritu. Na seansie było 
obecnych ponad 50 widzów. 
Podjęliśmy wówczas współ-
pracę ze Zbigniewem Mag-
dziarzem z Mazowieckiej 
Sieci Kin i pokazaliśmy w 
Domu Rzemiosła przy ul. 
Żeromskiego kilka tytułów.

Rafał Milczarek: Potem, 
zmieniwszy miejsce, w stycz-
niu 2006 roku rozpoczęliśmy 
kolejny rozdział w naszej histo-
rii. Podjęliśmy wyzwanie pre-
zentowania filmów regular-
nie i częściej. Wówczas, można 
powiedzieć, nadaliśmy też na-
zwę naszemu przedsięwzięciu 
– „Sochaczewski Klub Filmo-
wy pod Ostoją św. Dominika”, 
ponieważ miejscem naszych 
projekcji, dzięki uprzejmości 
ks. Piotra Żądło, stała się wspo-
mniana Ostoja w kościele św. 
Wawrzyńca. Tak że można po-
wiedzieć, że początki mieliśmy 
dwa (śmiech).

Po 12 latach w Ostoi po-

nownie zmieniliście miej-
sce seansów. Tym razem 
nawiązaliście współpracę 
z miastem.
Paweł Kobek: Od września 
2018 roku spotykamy się w 
sali konferencyjnej na II pię-
trze kramnic miejskich. Choć 
bardzo lubiliśmy klimatyczną 
świetlicę na tyłach kościoła, to 
musieliśmy w końcu się z nią 
pożegnać, ponieważ piec, któ-
ry ją ogrzewał, uległ awarii.

Robert Niemira: Cieszymy 
się, że burmistrz i jego pra-
cownicy odpowiedzieli po-
zytywnie na naszą prośbę o 
wsparcie SKF i podpisaliśmy 
porozumienie. Dzięki temu 
jesteśmy spokojniejsi, nie 
musimy zadawać sobie py-
tań, jak będzie wyglądał ko-

lejny rok SKF i martwić się, 
ile starań i wysiłków musieli-
byśmy podjąć. Doceniamy to 
i zapraszamy na projekcje.

Gdzie można uzyskać in-

formację o terminach i ty-

tułach wyświetlanych fil-
mów?
Robert Niemira: W holu 
wejściowym kramnic miej-
skich stawiamy tak zwany 
potykacz, z którego wszyst-
ko można wyczytać: co, 
gdzie, kiedy. Przypomi-
nam, że są to wybrane sobo-
ty o godz. 17.00. Zapraszam 
także do zerkania na witry-
nę sklepu z zabawkami przy 
ulicy Warszawskiej, infor-
macje pojawiają się również 
na naszej stronie skf.e-so-
chaczew.pl, w zakładce „Na 
bieżąco”.

Paweł Kobek: Zapraszamy 
starszych i młodych, miło-
śników kina i osoby poszu-
kujące swojej pasji, osoby 
chcące podyskutować, po-
słuchać i pomilczeć, chcące 
zaprezentować swoje kino, 
lub obejrzeć nasze propozy-
cje. Wejście jest bezpłatne. 

Klub to nie tylko samo 
oglądanie obrazów filmo-

wych?
Justyna Marciniak: Celem 
funkcjonowania klubu jest 
popularyzacja wartościo-
wych filmów i pogłębianie 

wiadomości w dziedzinie 
sztuki filmowej. Wzorem 
dla nas są dawne dyskusyj-
ne kluby filmowe. Projek-
cjom SKFu zawsze towarzy-
szy wprowadzenie do filmu, 
przedstawiane bywają ele-
menty biografii i filmogra-
fia reżysera, wymieniane 
otrzymane nagrody, zaś po 
projekcji zachęcamy do dys-
kusji na temat przesłania fil-
mu czy jego formy.

Ile filmów obejrzeliście w 
ramach spotkań klubu?
Justyna Marciniak: Braku-
je nam już niewiele, by po-
chwalić się okrągłą liczbą 
pięciuset pokazanych fil-
mów! Bywało, że na jed-
nym spotkaniu prezentowa-
liśmy więcej niż jeden tytuł, 
np. filmy krótkometrażo-
we Krzysztofa Kieślowskie-
go czy polskich debiutantów 
filmowych.

Produkcje ambitne, ni-
szowe, niekomercyjne – 
dlaczego taki repertuar?
Justyna Marciniak: Jeśli 
mówiąc ambitne, masz na 
myśli sprzyjające wyrobie-
niu właściwych kryteriów 
oceny dzieła sztuki, kształ-
cące i rozwijające postawy, 
a niszowe rozumiesz jako 
niekomercyjne, nietrafiają-
ce do szerokiej publiczno-
ści z różnych względów (ni-
skiego budżetu, „ciężkości”, 

czy wąskiej dystrybucji) – to 
od początku mieliśmy taki 
pomysł na kino i nadal takie 
kino chcemy pokazywać. Po 
prostu uważamy, że warto, 
bo są to filmy wartościowe, 
wielokrotnie nagradzane 
albo jeszcze niezauważone 
i szeroko niedocenione, ale 
dające do myślenia, ciekawe 
wizualnie, prowokujące do 
dyskusji, zostające w pamię-
ci, a być może także zbliża-
jące ludzi o podobnej wraż-
liwości. Byliśmy świadkami 
rodzących się przyjaźni. Nie 
przekona się, kto nie przyj-
dzie. Chodzi także o wspól-
ne przeżywanie, dzielenie 
się zainteresowaniami czy 
wreszcie satysfakcję, że to 
co robisz, jest komuś po-
trzebne.

Kto wybiera filmy?
Justyna Marciniak: Każde 
z nas według własnego gu-
stu czy stanu ducha, ostat-
nich fascynacji, odkryć czy 
według klucza – to trzeba 
znać lub przypomnieć albo 
pokazać w związku z jakimś 
wydarzeniem czy zaproszo-
ną osobą. Rzadko konsul-
tujemy ze sobą tytuły, daje-
my sobie wolność wyboru. 
Kino ambitne to wiele róż-
nych ścieżek. Każdy ma ja-
kieś preferencje, ktoś lubi 
kino polskie i rosyjskie, ktoś 
inny skłania się ku filmom 
psycholog iczny m,   inny 

ku westernom, kinu akcji 
czy kryminałom. Sięgamy 
po filmy z różnych półek, 
nie chcemy się ograniczać, 
przeszkadzać sobie ani zabi-
jać motywację. Oczywiście 
zapraszamy także chętnych, 
by zaproponowali i pokazali 
swoje tytuły.

Jaka jest frekwencja pod-

czas seansów?
Rafał Milczarek: Grupa 
stałych bywalców projekcji 
SKF-u to około 20 osób. By-
wały momenty, jak np. przy 
okazji wizyt ciekawych go-
ści czy obchodzonych uro-
dzin SKF, że liczba zajętych 
krzeseł w Ostoi św. Domi-
nika była 3-4 razy większa. 
Obecnie nowe, bardziej do-
stępne miejsce zachęca do 
poznania   i   odwiedzenia 
SKF. Przychodzą nowe oso-
by. I tak przykładowo, kiedy 
przygotowywaliśmy salę na 
pokaz „Dobrze się kłamie w 
miłym towarzystwie”, mu-
sieliśmy dostawiać krzesła. 
Niemal cała sala, około 50 
miejsc, była zajęta.

Justyna Marciniak: Czer-
piemy satysfakcję, gdy wi-
dzimy efekty naszych za-
biegów, gdy widzowie 
przychodzą i oglądają film 
w skupieniu, wzruszą się, 
uśmiechną, powiedzą, co 
myślą na temat danego ob-
razu. Cieszymy się, gdy 

mają zdanie inne od nas, 
argumentują, bo przecież 
nie pełnimy tutaj roli wy-
roczni. Kiedyś powiedzieli-
śmy sobie, że kochamy kino 
na tyle, że myślimy, iż pre-
zentowanie interesujących 
filmów, nawet dla garstki 
osób, ma sens.

Zdarzało się, że zaprasza-

liście na seanse cieka-

wych gości. Jakie spotka-

nia najbardziej zapadły 
Wam w pamięć?
Robert Niemira: W 2007 
roku gościliśmy pochodzą-
cego z Sochaczewa filmowca 
Mieczysława Kobka. Popro-
siliśmy go o wstęp do fil-
mu „Wodzirej” oraz „Party 
przy świecach”. Chętnie na 
to przystał. Opowiadał ze 
szczegółami o powstawaniu 
tych obrazów, sypał jak z rę-
kawa nieznanymi szczegó-
łami dotyczącymi realizacji, 
aktorów, atmosfery tamtych 
czasów. Cieszył się, że ktoś 
jeszcze to pamięta. 

Rafał Milczarek: Z ko-
lei w 2016 roku gościliśmy 
guru muzyki elektronicz-
nej i progresywnej - Włady-
sława Komendarka. To było 
coś nietypowego – Władek 
grający na żywo do niemego 
futurystycznego filmu „Me-
tropolis”.

Justyna Marciniak: Pamię-
tam też w 2010 roku wizytę 
rekonstruktorów i pasjona-
tów historii ze Stowarzysze-
nia Nasz Zamek, Stowa-
rzyszenia „Nad Bzurą”, 
Księstwa Draconii Czar-
nej i jednego z aktorów przy 
okazji pokazu filmu „Daw-
no temu w Iłży” oraz muzy-
ka, beatboxera Bogusława 
Zawieruchę,   współtwór-
cę klipu podsumowującego 
obchody 600-lecia „Victorii 
Grunwaldzkiej” w powiecie 
sochaczewskim.

Rozmawiał  
Maciej Frankowski

SKF, czyli miłośnicy X Muzy
Obejrzeli już blisko pół tysiąca filmów. Prezentują kino ambitne, niekomercyjne, często skłaniające do przemyśleń. Od kilku miesięcy 
spotykają się w nowym miejscu. Sobotnie projekcje odbywają się w kramnicach miejskich. Sochaczewski Klub Filmowy tworzy grupa 
przyjaciół, których miłością jest kino i, mimo upływu lat, ta miłość nie rdzewieje. Obecnie tworzą go cztery osoby: Robert Niemira, 
Justyna Marciniak, Rafał Milczarek i Paweł Kobek. Pasją do filmów chętnie dzielą się z innymi, którzy przychodzą na projekcje SKF. 

O lewej: Rafał Milczarek, Robert Niemira, (Alfred Hitchcock), Justyna Marciniak i Paweł Kobek
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2019 rok Mundurowy Ze-
spół Wokalno-Instrumen-
talny „Patria” z Sochaczew-
skiego Centrum Kultury 
rozpoczął w dobrym sty-
lu. W dniach 11-13 stycz-
nia zespół pod kierunkiem 
Arkadiusza Mamcarza re-
prezentował SCK na mię-
dzynarodowym festiwalu 
na Łotwie. W XIII Interna-
tional Sacred Music Festival 
„Silver Bells” „Patria” zajęła 
3 miejsce w kategorii zespo-
łów i grup wokalnych. Do-
datkowo Marysia Stasiak 
(wokalistka zespołu), zdo-

była 1 miejsce w kategorii 
solistów (młodzież od 13 do 
16 lat) oraz uhonorowana 
została nagrodą Specjalną 
Dyrektora Domu Polskiego 
w Dyneburgu (Łotwa). 

Wyjazd na festiwal oka-
zał się więc dla zespołu bar-
dzo owocny. Nie tylko pod 
względem zdobycia czoło-
wych miejsc w części kon-
kursowej. Pozwolił również 
na większą integrację wśród 
muzyków oraz wyzwolił w 
nich chęć dalszego rozwoju.  

Gratulujemy i życzymy 
kolejnych sukcesów. 
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Hej kolęda!
Koncert Noworoczny Dzię-
cięco-Młodzieżowego Ze-
społu Pieśni i Tańca „Folk-
lorek” który odbył się 25 
stycznia, zgromadził w sali 
widowsikowej Sochaczew-
skiego Centrum Kultury w 
Boryszewie liczną publicz-
ność. Na widowni zasiedli 
sympatycy zespołu, przy-
jaciele, rodziny występują-
cych dzieci oraz dumni ro-
dzice. Część z nich można 
było również zobaczyć na 
scenie w kilku fragmentach 
widowiska. Było wesoło, 
śpiewnie i tanecznie. Wy-
stępom dzieci towarzyszy-
ła muzyka na żywo zagra-
na przez kapelę prowadzoną 
przez instruktora SCK - 
Piotra Milczarka w skła-
dzie: Anna Kusy, Tomasz 
Buczek, Krzysztof Grzego-
rowski. Nie zabrakło rów-
nież kolęd i życzeń nowo-
worocznych skierowanych 
do wszystkich, którzy zasie-
dli na widowni.

W trakcie koncertu „Hej 
Kolęda” na scenie pojawi-
ły się wszystkie dzieci z ze-
społu prowadzonego przez 
instruktorki SCK: Katarzy-
nę Proch i Kingę Przybyl-
ską. Blisko   siedemdziesię-
cioro młodszych i starszych 
„folklorków” zapewniło pu-
bliczności kolorowe wido-
wisko pełne śpiewu, tańca i 
dobrej zabawy. 

Dzieci   zaprezentowa-
ły podstawowe tańce regio-
nalne Kaszub i Kurpi. Do-
datkowo, za sprawą kilku 
kolęd, koncert okazał się 
symbolicznym powrotem 
do świąt Bożego Narodze-
nia. 

Serce publiczności zdo-
była najmłodsza grupa ze-
społu – czterolatki, dla 
której był to pierwszy pu-
bliczny występ. Dziecia-
ki poradziły sobie świetnie, 
a ich wystąpienia nagra-
dzane były wielkimi bra-
wami. Udział w koncercie 
okazał się wyzwaniem rów-
nież dla kilkorga rodziców. 
Magdalena Masłowska, Ewa 
Adamczyk, Agnieszka Go-
łębiewska i Justyna Kujawa, 
mimo wielkiej tremy, podo-
łały temu zadaniu. Główne 
role w widowisku przypadły 
rodzinie państwa Jabłoń-
skich – Joannie i Tomko-
wi, którzy wraz z córką Zu-
zią przeprowadzili widzów 
przez całe świąteczne wido-
wisko. 

Zarówno dzieci, in-
struktorki jak i rodzice wło-
żyli ogrom pracy, by wi-
dowisko „Hej kolęda!” 
wybrzmiało tak entuzja-
stycznie, jak to miało miej-
sce w miniony piątek w So-
chaczewsk im   Cent r u m 
Kultury.

Ponad 1700 tancerzy z kil-
kudziesięciu klubów z te-
renu całej Polski i spoza jej 
granic wzięło udział w or-
ganizowanym po raz szó-
sty, jednym z największych 
w Polsce turniejów tań-
ca nowoczesnego Time for 
Dance. Impreza odbyła się 
11-12 stycznia br. w legio-
nowskiej hali DPD Arena. 

Na zawodach nie zabrakło 
również zespołu Abstrakt. 
Podopieczni Moniki Osiec-
kiej-Jaworskiej w kat. disco 
dance zdobyli: 2 m. Korne-
lia Pakuła, 3 m. Katarzy-
na Ciurzyńska, 3 m. Kata-
rzyna Ciurzyńska i Szymon 
Stachlewski, 5 m. Karolina 
Stańczyk i Kacper Jelonek, 5 
m. Kasia Rogozińska.

Abstrakt na Time for Dance 2019
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Za sprawą pierwszego w tym 
roku klubowego koncertu w 
Sochaczewskim   Centrum 
Kultury w Boryszewie, Klub 
Kontrast kolejny raz wypeł-
nił się goścmi spragnionymi 
dobrej muzyki. W sobotni 
wieczór 26 stycznia na klu-
bowej scenie wystąpił zespół 
„Blues Junkers”. Jest to mło-
dy, istniejący zaledwie od 
czterech lat zespół, ale z du-
żymi już sukcesami na kon-
cie. Rokrocznie zostaje za-
uważony w prestiżowych 
plebiscytach bluesowych. 
W 2015 r. został uznany za  
„Odkrycie Roku” w ankiecie 
BLUES TOP 2015, w 2016 r. 
w tej samej ankiecie zespół 
zajął III miejsce w katego-
rii „Zespół Roku”, a w 2017 
r. wokalistka zespołu - Nata-
lia Abłamowicz została Naj-
lepszą Bluesową Wokalistką 
w Polsce. Jednym zdaniem, 
blues przez duże B, co po-
twierdził koncert w minioną 
sobotę w „Kontraście”.

Blues Junkers gra muzy-
kę z pogranicza rhytm'n'blu-
esa, boogie woogie i soul. 
Mieszanka różnych gatun-
ków, ale to przewaga blues'a 
sprawia, że muzyka zespołu 

chwyta za serce. Największe 
wrażenie na gościach klu-
bu zrobiła wokalistka: Nata-
lia Abłamowicz. Jej hipnoty-
zujący głos oczarował gości 
„Kontrastu”. W kilku utwo-

rach wtórował jej dźwięk 
harmonijki ustnej, na której 
grał Dominik Abłamowicz 
(prywatnie mąż artystki). 
Wirtuozem gitary okazał się 
Maciech Sych, którego so-
lówki były głośno oklaski-
wane. Bluesowego brzmienia 
zespołu dopełnił Krzysztof 
Mika grający na perkusji. 
Widać było, że mimo mło-
dego stażu, muzycy są świet-
nie zgrani. Świadczyły o tym 
nie tylko dźwięki, ale i nie-
wymuszone zachowanie sce-
niczne, którego mógłby im 
pozazdrościć niejeden topo-
wy zespół.

Po koncercie można było 
kupić płyty zespołu, między 
innymi nowo wydaną „Ni-
ght Time”, do czego niko-
go nie trzeba było zachęcać. 
Wielu oczarowanych mu-
zyką „Blues Junkers”, gości 
klubu ustawiło się w kolejce, 
by zabrać kawałek wyśmie-
nitego bluesa do domu.

Natura według Sutryka

Blues przez duże B.
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26 stycznia w Galerii ZeDeK 
w SCK w Boryszewie odbył się 
wernisaż wystawy „Z natury 
podpatrzone”. Jej autorem jest 
Marcin Sutryk – pochodzący 
z Siedlec artysta, malarz, foto-
graf. Zaprezentowane obrazy 
inspirowane były naturą. Są to 
głównie abstrakcje, choć nie za-
brakło też obrazów realistycz-
nych. Motywem przewod-
nim wszystkich prac jest kolor. 
Według Sutryka proces two-
rzenia zaczyna się od obserwa-
cji natury i uczuć związanych 
z obecnością w niej. Wrażenia 
te materializują się na płótnie 
za pomocą barw i mięsistości 
farb. To właśnie kolor w obra-
zach artysty jest najważniej-
szy. Na większości zaprezento-
wanych w Galerii ZeDeK prac, 
kolor jest mocny i wyrazisty. 

Dominują soczyste barwy a 
obrazy przyciągają uwagę ich 
intensywnością. Jest też kilka 

małych obrazów, pierwotnie 
szkiców, które artysta postano-
wił zachować w początkowej 

formie i nie tworzyć na ich ba-
zie większych formatów. 

Po wernisażu odbyła się 
jeszcze prezentacja wybranych 
fotografi i Marcina Sutryka. 
Były to głównie portrety. Ar-
tysta podzielił się swoim spo-
sobem na zrobienie autentycz-
nego zdjęcia portretowego. Jest 
nim prowadzenie rozmowy z 
tymi, których fotografuje, tak, 
żeby zapomnieli o tym, że są 
fotografowani i przestali pozo-
wać. Sposób, biorąc pod uwa-
gę zaprezentowane zdjęcia, bar-
dzo skuteczny. Warto mieć to 
na uwadze przed naciśnięciem 
spustu migawki. 

Wystawa „Z natury pod-
patrzone” dostępna jest dla 
zwiedzjących w Galerii Ze-
DeK przez najbliższy miesiąc. 
Wstęp wolny.
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Jam z francuskim kryminałem
16 lutego w Klubie Kontrast 
odbędzie się kolejny Filmo-
wy Jam Session, w ramach 
którego zaprezentowany zo-
stanie niemy francuski fi lm 
„Fantomas. W cieniu giloty-
ny”. Tym razem, wyjątkowo, 
pokaz fi lmu rozpocznie się o 
godz. 20.00. Będzie to pierw-
sza część historii o nieuchwyt-
nym mordercy. Kolejną zapre-
zentujemy w marcu. Ilustrację 
muzyczną do obrazu, grając 

na żywo, zapewnią: Marek 
Chrzan (gitara), Łukasz Ro-
gowiecki (klawisze) i Gamid 
Ibadullayev (perkusja). Wstęp 
wolny. Zapraszamy.

Rezerwacja miejsc tele-
fonicznie pod nr: (46) 863-
07-68 lub za pośrednictwem 
strony internetowej Socha-
czewskiego Centrum Kul-
tury: sck.sochaczew.pl (za-
kładka Klub Kontrast).
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Naukę rozpocząłem we wrześniu 
1945 roku, a do Fabryki Sztucz-
nego Jedwabiu w Chodako-
wie przyjęty zostałem 5 grudnia 
tego samego roku. W pierwszej 
kolejności zakład musiał przy-
jąć przedwojennych fachowców,  
którym powierzono przeszkole-
nie nas, młodocianych pracowni-
ków, w konkretnych zawodach. 

Rankiem 5 grudnia 1945 
roku stanąłem przed bramą fa-
bryczną z kolegami: Jurkiem 
Lewińskim, Józefem Rybakiem 
i Heńkiem Przyłuckim. Przed 
nami była niewiadoma co do 
warunków i zakresu pracy. Nie 
obiecano nam płacy za wykony-
waną pracę, ponieważ produk-
cja jedwabiu nie została jeszcze 
uruchomiona. Ciągle brakowa-
ło fi lierów platynowych, które 
podczas ucieczki przed szybko 
przesuwającym się frontem, zra-
bował niemiecki dyrektor.

Do fabryki przyjął mnie 
mistrz zawodu ślusarskiego i 
kierownik Oddziału Kompre-
sorów - Józef Wieszczycki. Po-
czątki mojej pracy na tym od-
dziale były trudne. Kompresory 
powietrza, czyli tak zwane płu-
ca fabryki, tłoczyły powietrze 
do kotłowni, gdzie kotły mu-
siały utrzymywać temperatu-
rę potrzebną do produkcji pary. 
Ta z kolei tworzyła ciśnienie po-
trzebne do uruchomienia tur-

bin wytwarzających prąd z ge-
neratorów do obsługi silników 
elektrycznych w całej fabryce. 
Dopiero wtedy możliwa była 
produkcja jedwabiu wiskozo-
wego oraz działalność wielu in-
nych oddziałów pomocniczych. 
Od sprawnych kompresorów 
zależał cały cykl produkcyjny 
wiskozy, z której przędzalnie 
wytwarzały jedwab. 

Najważniejszy i najniebez-
pieczniejszy był budynek „B”, 
czyli magazyn dwusiarczku 
węgla. Był on bardzo silnie wy-

buchowy, „lał się jak spirytus”. 
Przywożono go koleją wąsko-
torową w dużych metalowych 
cysternach i magazynowano w 
żelaznych podziemnych zbior-
nikach. Kierownikiem był tam 
pan Pękalski, a zastępcą pan 
Popiołek.

Raz pan Popiołek powie-
dział nam, że jak otwierał de-
kiel od tego podziemnego 
zbiornika z siarczkiem, to za-
iskrzyło i zaczął się wydoby-
wać niebieskawy płomień (za-
palił się dwusiarczek węgla). 

Pan Popiołek natychmiast 
zdjął czapkę z głowy i nakrył 
wylot zbiornika, ratując siebie 
i Chodaków przed eksplozją, 
która zmiotłaby cały zakład.

Pisałem już, że nie płaco-
no nam za wykonywaną pra-
cę, bo brak było wszystkiego. 
Ale liczyliśmy, że z każdym 
dniem będzie lepiej. Ponie-
waż pracowałem na oddzia-
le szkodliwym dla zdrowia, 
otrzymywałem codziennie 
litr mleka i kilogram chleba 
sitkowego lub razowego, a co 
tydzień 80 dkg słoniny, nie-
stety nie zawsze. Czasem bra-
kowało nawet chleba, mimo 
że pracowaliśmy po osiem, 
a nieraz i po 14 godzin. Pie-
niądze, jakie nam w później-
szym czasie wypłacano, tak 
zwane „czerwieńce”, (bo były 
całe czerwone), czyli bilety 
tymczasowego rządu Bieru-
ta. Miały znikomą wartość. 
Pierwsza pensja, jaką pamię-
tam, płacona była na pół chle-
bem, na pół pieniędzmi liczo-
nymi w tysiącach. Jako uczeń 
zarobiłem wtedy 14 tysięcy. 
W krótkim czasie odbyła się 
jednak wymiana waluty, na 
której też dużo straciłem, bo 
skończyła się ważność do-
tychczasowych banknotów 
i można je było wyrzucić do 
śmieci. 

Za nami VII Rajd Szlakami 
Wielkiej Wojny nad Bzurą i 
Rawką organizowany przez 
Muzeum Ziemi Sochaczew-
skiej i Pola Bitwy nad Bzu-
rą. Uczestnicy wyruszy-
li na trasę 26 stycznia spod 
Zespołu Szkół w Iłowie. 
Maszerowali przez Janu-

szew, Bieliny, Nową Wieś, 
las Rzepki  Oborskie, Bor-
ki, Obory, Iłów. Łącznie tra-
sa wynosiła 14 km. Więcej 
na temat tego wydarzenia w 
kolejnym numerze „Ziemi 
Sochaczewskiej”. 
Autor zdjęcia - Artur Ka-
sprzycki 

Samorząd województwa mazo-
wieckiego zareagował na palącą 
potrzebę zwiększenia pomocy 
psychiatrycznej, skierowanej 
do najmłodszych, uczniów pod-
stawówek, dorastającej mło-
dzieży. Do końca 2020 r. na Ma-
zowszu ma powstać największe 
Ambulatoryjne Centrum Zdro-
wia Psychicznego dla Dzieci i 
Młodzieży. Będzie się mieścić 
w Warszawie, przy ul. Koszy-
kowej. 

Coraz młodsze osoby prze-
jawiają problemy psychiczne. 
Zgodnie z danymi Światowej 
Organizacji Zdrowia co piąty 
nastolatek potrzebuje pomocy 
w tym zakresie. Również w Pol-
sce coraz więcej młodych ludzi 
nie radzi sobie z problemami 
psychicznymi. W 2017 r. policja 
odnotowała 730 prób samobój-
czych wśród dzieci i młodzie-
ży, w tym aż 116 śmierci samo-
bójczych osób do 18. roku życia. 
Rośnie również liczba młodych 
ludzi hospitalizowanych z po-
wodu zaburzeń psychicznych. 
Zdarza się także, że brakuje dla 
nich miejsc zarówno w opie-
ce ambulatoryjnej, jak i stacjo-
narnej.

Aktualnie w miejscu pla-
nowanej budowy przy ul. Ko-
szykowej 79 A w Warszawie 
znajduje się Poradnia dla Osób 
z Autyzmem Dziecięcym oraz 
Oddział Dzienny Psychia-

tryczny dla Dzieci i Młodzie-
ży. Dzięki środkom z budże-
tu województwa ośrodek przy 
Koszykowej zostanie rozbu-
dowany. Powstanie dodatko-
we piętro, a obok istniejącego 
obiektu zaprojektowano nowy 
trzykondygnacyjny budy-
nek. Powierzchnia zabudowy 
zwiększy się prawie trzykrotnie 
(do 946 m2), a całkowita do po-
nad 3 tys. m2 - informują służ-
by prasowe marszałka Struzika.

Nowe centrum będzie nie 
tylko nowoczesne, ale i przy-
jazne środowisku. Na terenie 
obiektu powstanie tzw. zielony 
dach. Dodatkowo zainstalowa-
ne zostaną kolektory słoneczne. 
Przy centrum mają być miej-
sca parkingowe, w tym dla osób 
niepełnosprawnych, powstanie 
także terapeutyczny plac zabaw 
dla dzieci autystycznych. 

Na czas budowy przy ul. 
Koszykowej działalność pla-
cówki została przeniesiona do 
budynku dawnego szpitala ko-
lejowego przy ul. Brzeskiej 12B 
(wejście B). Usługi są tu świad-
czone w pełnym zakresie - czy-
tamy w specjalnym komunika-
cie. 

Wykonawcą obiektu bę-
dzie sochaczewskie Przedsię-
biorstwo Produkcyjno-Usługo-
we Hegor. Wartość inwestycji 
to blisko 18 mln zł, a jej oddanie 
samorząd wojewódzki przewi-
duje na koniec 2020 r. (sos)

Dla zdrowia psychicznego 
dzieci i młodzieży Praca za mleko 

i 80 deko słoniny
Jak już wspominałem, w sierpniu 1945 roku, kiedy miałem 16 lat, złożyłem 
podanie do dyrekcji fabryki w Chodakowie. Prosiłem o przyjęcie do pracy 
w zawodzie ślusarz i przyuczenie do tej profesji. Chciałem bowiem w ciągu 
trzech lat pracy uzyskać świadectwo czeladnika. Jednocześnie złożyłem papiery 
do trzyklasowej Szkoły Zawodowej w Sochaczewie. 

Szlakiem wielkiej wojny

Lata 70. Ireneusz Panfi l przy swoim stanowisku pracy



2129 stycznia 2019  nr 3 (1329)
SOCHACZEWSKA

SPORT
RUGBY

Wokół sochaczewskich 
rugbistów dzieje się ostat-
nio bardzo dużo. Drużyna 
cały czas ciężko trenuje, fre-
kwencja i atmosfera dopisu-
je. Forma ponoć też rośnie. 

- Byłem na pierwszym w 
tym roku zgrupowaniu ka-
dry. Obserwowałem powo-
łanych tam naszych zawod-
ników. Adrian Niemiec był 
w czołówce testów w formacji 
ataku, a młynie równie do-
brze radził sobie Michał Ga-
domski. Wygląda na to, że 
nasz program przygotowań 
kondycyjnych już przynosi 
efekty – cieszy się trener An-
drzej Kopyt.

Super atmosfera 
w drużynie
Na zgrupowanie kadry po-
wołania dostali jeszcze Ja-
kub Budnik i Michał Kępa, 
ale obaj nie stawili się w War-
szawie z powodu kontuzji. 
Uraz Budnika jest niewielki, 
trochę gorzej wygląda sytu-
acja Kępy – na jednym z tre-
ningów naderwał więzadło w 
kostce i musi pauzować około 
czterech tygodni. 

- Na pierwszy mecz będę 
na pewno gotowy, – zapew-
nia Kępa, który choć nie 
może trenować, jest na każ-
dych zajęciach. 

- To pokazuje, jaką mamy 
atmosferę w drużynie. Zawod-
nicy nakręcają się wzajemnie. 
Na niektórych zajęciach fre-
kwencja przekracza 30 zawod-
ników, a przecież poza Gruzi-
nem Sandro Jelią nie ma z nami 
jeszcze ani obcokrajowców, ani 
zawodników polskich, których 
chcemy pozyskać. Rozmowy 
cały czas trwają. Na pewno uda 
nam się znów ściągnąć cieka-
wych graczy – zapewnia mene-
dżer Maciej Brażuk. 

Są nowi sponsorzy, 
będzie Klub Biznesu
- Lada dzień ogłosimy ofi-
cjalnie pierwszych sponso-
rów startującego w marcu 

sezon. Ich siedziby znajdu-
ją się w Sochaczewie. Wie-
rzę, że zostanie z nami 
większość dotychczaso-
wych, ale na pewno pozy-
skamy nowych. Bardzo się 
z tego cieszę, bo to pokazu-
je, że nasze wyniki są za-
uważane przez nasz lokal-
ny biznes  – mówi prezes 
RC Mieczysław Głuchow-
ski. 

- Wśród sponsorów będą 
też fi rmy ogólnopolskie, bo 
Orkan staje się marką za-
uważalną w dużych me-
diach. Czuję to, gdy jeżdżę 
na rozmowy z potencjalny-
mi nowymi partnerami – 
dodaje Brażuk. 

- Ruszamy też z projek-
tem Klub Biznesu RC Or-
kan Sochaczew – zapowiada 
prezes Głuchowski. – Chce-
my zbudować przy klubie 
grupę biznesmenów, któ-
rzy nie tylko wesprą nas fi -
nansowo, ale będą stanowić 
coś na kształt rady nadzor-
czej. Każdą złotówkę, któ-
rą dostajemy czy to z budże-
tu miasta, czy od sponsorów 
prywatnych, chcemy wyda-
wać w sposób maksymal-
nie przejrzysty. Chcemy, by 
członkowie Klubu Bizne-
su spotykali się od czasu do 

czasu, nie tylko na meczach, 
ale też w swoim gronie. 
Mam nadzieję, że staną się 
częścią naszej rodziny rug-
by iż zaczną przyciągać do 
klubu kolejnych członków.

- Kartę numer jeden od-
bierze Zdzisław Kośmider, 
który pomagał nam już w 
poprzednim sezonie i za-
deklarował, że będzie dalej 
z nami. Mam nadzieję, że 
zostanie przewodniczącym 
Klubu Biznesu RC. Mamy 
też kolejne dwie deklaracje, 
ale jeszcze nie jestem upo-
ważniony, by zdradzać na-
zwiska – dodaje prezes. 

Co trzeba zrobić, by zo-
stać członkiem Klubu Biz-
nesu RC? To proste – wy-
kupić kartę członkowską. 
Będą ich trzy rodzaje. Brą-
zowa (1 000 zł na rok), 
srebrna (5 000 zł na rok)  i 
złota (10 000 zł na rok).

- Wierzę, że ten klub 
będzie liczny. Wejść do 
niego wcale nie będzie 
trudno. Chciałbym, byśmy 
razem tworzyli wspólnotę 
– kibiców, sponsorów, za-
wodników. Tak buduje się 
kluby we Francji czy An-
glii gdzie rugby jest naj-
silniejsze. Wokół każdego 
klubu tworzy się społecz-

ność. I my tę społeczność 
także tworzymy – mówi 
Głuchowski. 

Startuje „Karnet 
Kibica RC Orkan”
Klub Biznesu to jednak nie 
jedyna oferta, jaką RC Or-
kan kieruje do wspomnia-
nej społeczności. Kolejnym 
pomysłem są Karnety Kibi-
ca RC Orkan Sochaczew. 

- Orkan ma najlepszych 
kibiców w Polsce. To dzię-
ki nim stadion w Sochacze-
wie zyskał sławę jako pol-
ska, rugbowa „Maracana” 
– przypominają bracia Bog-
dan i Ireneusz Pietrakowie, 
założyciele rugby w naszym 
mieście, którzy należą do 
ciągle rozrastającej się „gru-
py wsparcia” zarządu RC 
(należą do niej byli zawod-
nicy, oldboje, rodzice).  – 
Mamy nową, piękną trybu-
nę, wierzymy, że zacznie się 
zapełniać jak za dawnych 
czasów, że wróci legendar-
na atmosfera, jaka przez 
lata panowała przy War-
szawskiej. Można powie-
dzieć, że już wraca. Nasze 
mecze to nie tylko wyda-
rzenia sportowe, to rodzin-
ne, pokoleniowe spotkania. 
Tak będzie i w tym roku. 

Do najwierniejszych fanów 
kierujemy ofertę kupna na 
„Karnet Kibica RC Orkan 
Sochaczew”. Każdy kto go 
kupi, będzie miał wejście 
na wszystkie mecze naszych 
drużyn za darmo przez cały 
2019 rok. Zakup karnetu to 
będzie też wyraźne wspar-
cie dla budżetu klubu – do-
dają Pietrakowie. 

Będą dwa rodzaje kar-
netów. Indywidualny za 100 
zł na cały rok, oraz rodzin-
ny przeznaczony dla dwóch 
osób za 150 zł na rok. 

- Marzy nam się coś na 
kształt akcji, jaką przeprowa-
dzili kibice Widzewa, a teraz 
próbują ją powtórzyć w Wiśle 
Kraków. My oczywiście nie 
sprzedamy 15 tysięcy karne-
tów, ale gdyby udało się na 
początek sprzedać 100-200, 
byłby to polski rekord w świe-
cie rugby. Wkrótce ruszy-
my z promocją. Te karnety to 
kolejny pomysł nie tylko na 
wsparcie budżetu, ale przede 
wszystkim na wzmacnianie 

więzi z klubem i rozrastanie 
się rugbowej rodziny – mówi 
Mieczysław Głuchowski. 

- Zapewniam, że będzie 
co oglądać w tym sezonie. 
Drużyna ma wielkie aspi-
racje i równie duże możli-
wości – przekonuje Andrzej 
Kopyt. – W tym krótkim, 
zaledwie półrocznym sezo-
nie (karnety będą obowią-
zywały również jesienią, 
w nowym, już „normal-
nym” sezonie 2019/2020 – 
przyp. red) pięć z dziewię-
ciu meczów rozegramy na 
własnym stadionie. Czte-
ry pierwsze to starcia z Bu-
dowlanymi Lublin u siebie, 
ze Skrą Warszawa na wy-
jeździe, z Juvenią Kraków 
u siebie i Arką Gdynia na 
wyjeździe. Wierzę, że gdy 
28 kwietnia będziemy po-
dejmować mistrzów Polski 
– Master Pharm Budowla-
nych Łódź, Orkan przystąpi 
do tego spotkania, jako dru-
żyna niepokonana – kończy 
trener Kopyt. 

Rugbiści startują 17 marca. Będą karnety 
dla kibiców i karty dla sponsorów!
Od meczu z Budowlanymi Lublin 17 marca rozpoczną zmagania w nowym, półrocznym sezonie rugbiści sochaczewskiego 
Orkana. Kalendarz wyjątkowo sprzyja naszej drużynie, która chce walczyć o pierwszą czwórkę. W połowie lutego powinna 
ruszyć sprzedaż – uwaga – całosezonowych karnetów. Przy drużynie powstaje też Klub Biznesu RC Orkan. 

Kalendarz Ekstraligi Rugby - wiosna 2019

I kolejka (17.03)
RC Orkan Sochaczew - KS Budowlani Lublin

II kolejka (30/31.03)
OKS Skra Warszawa - RC Orkan Sochaczew

III kolejka (6/7.04)
RC Orkan Sochaczew - RzKS Juvenia Kraków

IV kolejka (13/14.04)
RC Arka Gdynia - RC Orkan Sochaczew

V kolejka (28.04)
RC Orkan Sochaczew - Budowlani Łódź SA

VI kolejka (04/05.05)
MKS Ogniwo Sopot - RC Orkan Sochaczew

VII kolejka (11/12.05)
RC Orkan Sochaczew - MKS Pogoń Siedlce

VIII kolejka (18/19.05)
RC Lechia Gdańsk - RC Orkan Sochaczew

IX kolejka (1/2.06)
RC Orkan Sochaczew - KS Budowlani Łódź

W ubiegłym roku Orkan dwukrotnie zwyciężył z Budowlanymi Lublin – 15:10 w spotkaniu na 
stadionie przy ul. Warszawskiej i 20:17 na wyjeździe
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VII edycja biegu „Tropem 
Wilczym” odbędzie się w po-
nad 360 miastach w całej Pol-
sce oraz za granicą (m.in. Sta-
nach Zjednoczonych, Australii, 
Wielkiej Brytanii, Austrii, Li-
twie, RPA i Niemczech). Orga-
nizatorem wydarzenia jest Fun-
dacja Wolność i Demokracja. 
Sochaczew po raz drugi weź-
mie w nim udział. W ubiegłym 
roku w naszym mieście wystar-
towała ponad setka zawodni-
czek i zawodników.

Jak mówi Agata Kaliń-
ska, naczelnik Wydziału Spor-
tu i Organizacji Pozarządowych 
UM Sochaczew, przystępując 
do ogólnopolskiego wydarzenia 
chcemy oddać hołd żołnierzom 
polskiego podziemia antyko-
munistycznego działającego w 
latach 1944-1963. Impreza ta 
wchodzi w skład ogólnopolskie-
go projektu biegowo-edukacyj-
nego „Tropem Wilczym. Bieg 
Pamięci Żołnierzy Wyklętych”.

- Tym razem otrzymaliśmy 
dofi nansowanie z fundacji na 

150 pakietów startowych w bie-
gu głównym. W pakiecie prze-
widziano koszulkę, medal i ma-
teriały promocyjne dotyczące 
VII edycji imprezy. Bieg odbę-
dzie się 3 marca, niezależnie od 
warunków atmosferycznych. 
Przygotujemy dwie trasy - bieg 
główny i rodzinny. Dłuższy li-
czy 1963 metry i w ten symbo-
liczny sposób wskazuje na datę 
śmierci ostatniego żołnierza 
wyklętego, Józefa Franczaka ps. 
„Lalek”. Bieg rodzinny to tylko 
196,3 metra, mogą w nim wy-
startować dzieci do 7 lat. Wszy-
scy mali zawodnicy otrzymają 
na mecie pamiątkowe medale, a 
najlepsza trójka dodatkowo pu-

chary i nagrody - zachęca Aga-
ta Kalińska. 

Biuro zawodów czynne bę-
dzie na placu Kościuszki od godz. 
10.00. Godzinę później zaplano-
wano ofi cjalne otwarcie impre-
zy, odbędzie się wówczas pre-
lekcja dotycząca postaci Leona 
Lecha Breynara (Pawła Jasienicy) 
- ofi cera Armii Krajowej, uczest-
nika walk o Wilno. Wygłosi ją 
kustosz sochaczewskiego mu-
zeum - Jakub Wojewoda. Wize-
runek tego żołnierza wyklętego 
znajdzie się również na koszul-
kach, które będą elementem pa-
kietu startowego dla pierwszych 
150 osób. Start dla dzieci zapla-
nowano na godzinę 11:30, z kolei 

bieg główny rozpocznie się w po-
łudnie. Start będzie zlokalizowa-
ny na skrzyżowaniu ulic Staszica 
i Narutowicza. Uczestnicy pobie-
gną ul. Traugutta. Nawrót będzie 
miał miejsce na skrzyżowaniu 
z ulicami 15 Sierpnia i Liceal-
ną. Następnie biegacze wrócą ul. 
Traugutta, pokonają skrzyżowa-
nie z Warszawską i skręcą w lewo 
z ul. Staszica w Toruńską. Finisz 
będzie przebiegał ul. Farną do 
mety zlokalizowanej na placu 
Kościuszki.

Pakiety startowe otrzyma 
pierwsze 150 osób zarejestrowa-
nych przez portal tropemwil-
czym.pl. Tam też dostępny jest 
regulamin imprezy. Jeżeli pa-
kiety zostaną wyczerpane, dal-
sza rejestracja możliwa będzie 
poprzez wysłanie zgłoszenia na 
adres mailowy zgloszeniamo-
sirsochaczew@gmail.com oraz 
w dniu imprezy, w biurze zawo-
dów. Osoby zgłoszone na ad-
res mailowy MOSiR otrzyma-
ją koszulki przygotowane przez 
Urząd Miejski w Sochaczewie.

Tropem Wilczym 
ponownie w Sochaczewie
Podobnie jak przed rokiem Sochaczew znajdzie się wśród uczestników Biegu Pamięci Żołnierzy 
Wyklętych „Tropem Wilczym”. Patriotyczno-sportowe wydarzenie odbędzie się w niedzielę 
3 marca. Główni organizatorzy przewidzieli dla naszego miasta 150 pakietów startowych.

W piątek pierwszego dnia lu-
tego o godz. 18.00 w Szkole 
Podstawowej nr 3 rozegrany 
zostanie pierwszy turniej z cy-
klu V Grand Prix Sochaczewa 
w Badmintona. Organizato-
rem zawodów jest stowarzy-
szenie „Razem i Sprawnie”.

- W nowym sezonie roze-
gramy siedem turniejów 
rankingowych oraz na za-

kończenie turniej „Masters”, 
w którym wystąpią najwy-
żej sklasyfi kowani zawod-
nicy. Nadal będziemy grać 
systemem   brazyl ijsk im. 
W piątej edycji grand prix 

wprowadzimy jedną nowość 
– będziemy korzystać z lo-
tek piórowych – mówi pre-
zes stowarzyszenia „Razem 
i Sprawnie”, Krzysztof We-
rłaty. 

Uczestnictwo w najbliż-
szym turnieju należy po-
przedzić zgłoszeniem na 
adres mailowy (micwer7@
wp.pl.) do środy 30 stycznia, 
do godziny 20. Podać nale-

ży: imię, nazwisko, miejsco-
wość, adres mailowy, numer 
telefonu (od osób zgłaszają-
cych się po raz pierwszy) – 
Po terminie zgłoszenia będą 
przyjmowane tylko w przy-
padku wolnych miejsc wy-
nikających z przygotowanej 
rozpiski.

W i ę c e j    i n f o r m a -
cji na profi lu Facebook: 
BadmintonSP3Sochaczew

Rusza piąty sezon grand prix badmintona

60 zawodniczek i zawodni-
ków wzięło udział w tur-
nieju grand prix w tenisie 
stołowym - zima 2019. Za-
wody odbyły się w sobotę 
26 stycznia w hali MOSiR 
przy ul. Kusocińskiego.

Pingpongiści rywalizowali w 
trzech kategoriach: open męż-
czyzn, open kobiet oraz dzie-
ci. Panie zagrały systemem 
każdy z każdym, dzieci w 
pierwszej fazie turnieju grały 
w grupach, a najliczniejsza ka-
tegoria open mężczyzn rywa-
lizowała systemem rosyjskim, 
do dwóch przegranych.

Klasyfi kacja 
Dzieci: 1. Julia Balcerzak, 2. Maciej Janik, 
3. Filip Frankowski, 4. Bartłomiej Gala, 
5-6. Łukasz Wójcik, Mateusz Odolczyk, 
7-8. Dawid Hetmanowski, Eryk Romanowski, 
9-10. Adam Rychliński, Jakub Błoński.

Kobiety: 1. Julia Balcerzak, 2. Justyna Przastek, 
3. Julia Kowalczyk, 4. Karolina Kukawska, 
5. Julia Gala, 6. Dorota Baczyńska.

Mężczyźni: 1. Damian Świerczek, 2. Damian 
Selerski, 3. Piotr Michalski, 4. Mateusz Selerski, 
5-6. Jacek Malinowski, Krzysztof Ruszczyński, 
7-8. Michał Kowalczyk, Rafał Malinowski, 
9-12. Maciej Kilanowski, Paweł Kuran, Marek 
Albinowski, Adam Ertman.

Pełne wyniki na stronie 
mosir.sochaczew.pl

Kolejny rekord 
frekwencji

W sobotę 19 stycznia w hali 
sportowej sochaczewskie-
go „Ogrodnika” odbyły się 
zawody w ramach ligi grap-
plingowej „Young Dragons 
IV”. Organizatorem turnieju 
był UKS Dragon Sochaczew. 

Zawodnicy gospodarzy wy-
walczyli w sumie 13 meda-
li – siedem złotych, cztery 
srebrne i dwa brązowe.

Złote medale: Wiktoria Budziarek (U-12, 48 
kg), Natalia Bartosiewicz (U-12, 44 kg), Paskal 
Ozdobiński (U-18, 81 kg), Maria Pałyska (U-15, 
60 kg), Patryk Makowski (U-15, 73 kg), Krystian 
Wożniak (U-15, +73 kg), Paulina Kupczyk (U-18, 
48 kg).

Srebrne medale: Magdalena Janiszewska (U-10, 
28 kg), Maciej Wojciechowski (U-15, 34 kg), 
Aleksander Balcerak (U-15, 55 kg), Pałyska Maria 
(U-18, 60 kg).

Brązowe medale: Kacper Guberski (U-10, 30 kg), 
Amelia Balcerak (U-15, 40 kg).

Młodzieżowa walka na chwyty

Szkolenie ratownicze
W dniach 4-13 stycznia sochaczewskie WOPR zorganizowało 
szkolenia dla ratowników współpracujących w ramach Państwo-
wego Ratownictwa Medycznego. Zajęcia odbywały się w kram-
nicach miejskich. Uczestnikami szkolenia byli ratownicy wodni, 
funkcjonariusze policji, strażacy PSP, oraz najliczniejsza grupa - 
druhowie OSP, m.in. z gmin Sochaczew, Brochów, Młodzieszyn, 
Rybno. Szkolenie zakończyło się egzaminem państwowym, który 
wszyscy uczestnicy ukończyli z wynikiem pozytywnym, co świad-
czy o ich dużym zaangażowaniu. 



2329 stycznia 2019  nr 3 (1329)
SOCHACZEWSKA

SPORT

Wydawca:
Urząd Miejski w Sochaczewie, ul. 1 Maja 16
Redaguje zespół: 
Daniel Wachowski (redaktor naczelny) 

(daniel.wachowski@sochaczew.pl) 
Jolanta Śmielak-Sosnowska (jolanta.sosnowska@sochaczew.pl) 
Agnieszka Poryszewska (agnieszka.poryszewska@sochaczew.pl) 
Sebastian Stępień (sebastian.stepien@sochaczew.pl 
Maciej Frankowski (sport) (maciej.frankowski@sochaczew.pl)

administracja strony www: 
Sebastian Stępień
operator DTP:
Sebastian Stępień

Redakcja zastrzega sobie prawo 
do zmiany tytułów, śródtytułów oraz skracania 
niezamówionych tekstów.

kontakt:

tel. 862-23-55, 
862-22-35 (wew. 470, 471, 472)
adres do korespondencji:
ul. 1 Maja 21 (Kramnice)
96-500 Sochaczew, 

pok. 312

e-mail: 
ziemia.sochaczewska@sochaczew.pl
www: www.ziemia-sochaczewska.pl
Druk: GRUPA WM Sp. z o.o. 
10-364 Olsztyn, 

ul. Tracka 5
Nakład 5000 egz.

SOCHACZEWSKA

Adres redakcji „ZS” 
96-500 Sochaczew, ul. 1 Maja 21
e-mail: 
ziemia.sochaczewska@sochaczew.pl

PIŁKA NOŻNA

SIATKÓWKA

PIŁKA NOŻNA

W turnieju zagrało osiem 
drużyn. W pierwszej fa-
zie ekipy rywalizowały 
w dwóch grupach, z których 
po dwa najlepsze zespoły 
awansowały do półfi nałów. 
Zawody charakteryzowa-
ły się wysokim poziomem 
sportowym, wiele meczów 
przyniosło duże emocje, 
choć nie zabrakło też za-
skakujących sytuacji. Przy-
kładowo, w spotkaniu Unia 
Iłów – Korona Wejsce obie 
bramki zostały zdobyte 
przez bramkarzy.

Najlepszym zawodni-
kiem turnieju został Eryk 
Woliński z Korony Wejsce, 
najskuteczniejszym zawod-
nikiem, zdobywca sześciu 
bramek, Konrad Szymański 
(Tajfun Brochów), a najlep-
szym bramkarzem Tomasz 
Warszawski z KS Teresin. 

Organizatorami turnieju 
byli: Wójt Gminy Sochaczew, 
KS Piast Feliksów, Miejski 
Ośrodek Sportu i Rekreacji 
w Sochaczewie oraz Szko-

ła Podstawowa nr 6. Zawo-
dy sędziowali Robert Gajda 
i Robert Czernecki.

Skład zwycięskiej drużyny 
Tajfuna Brochów: Artur Pręgow-
ski, Konrad Szymański, Michał 

Foks, Michał Bartkowski, Adrian 
Nowakowski, Radosław Sadow-
ski, Tomasz Jaczyński, Mariusz 
Nowicki, Sebastian Wójcik.

Tajfun z pucharem wójta
W niedzielę 20 stycznia w hali sportowej Szkoły Podstawowej nr 6 rozegrany został 
XXVII Halowy Turniej Piłki Nożnej o Puchar Wójta Gminy Sochaczew Mirosława 
Orlińskiego. Zwyciężył Tajfun Brochów, który w fi nale pokonał Koronę Wejsce 4:0.

Wyniki
Faza grupowa
Korona Wejsce – Orion Cegłów 3:0
Promyk Nowa Sucha – Unia Iłów 0:4
KS Teresin – Rawka Bolimów 1:1
Piast Feliksów – Tajfun Brochów 1:2
Korona Wejsce – Promyk Nowa Sucha 3:0
Orion Cegłów – Unia Iłów 0:2
Rawka Bolimów – Tajfun Brochów 0:5
KS Teresin – Piast Feliksów 3:1
Promyk Nowa Sucha – Orion Cegłów 3:1
Unia Iłów – Korona Wejsce 1:1
Piast Feliksów – Rawka Bolimów 3:0
Tajfun Brochów – KS Teresin 1:3
Mecz o VII miejsce
Orion Cegłów – Rawka Bolimów 2:2 (k. 3:1)
Mecz o V miejsce
Promyk Nowa Sucha – Piast Feliksów 3:3 (k. 2:1)
Półfinały
Unia Iłów – Tajfun Brochów 0:1
KS Teresin – Korona Wejsce 1:1 (k. 0:2)
Mecz o III miejsce
KS Teresin – Unia Iłów 2:0
Finał
Tajfun Brochów – Korona Wejsce 4:0

Drużyna „Poltynk desing” 
zwyciężyła w trzecim i ostat-
nim w tym sezonie zimowym 
halowym turnieju piłki noż-
nej, organizowanym przez 
MOSiR i Szkołę Podstawową 
nr 6. Zawody rozegrano w 
sobotę 26 stycznia.

W turnieju zagrało siedem 
drużyn w systemie każdy z 
każdym. Zwycięzca ekipa „Po-
ltynk desing” wygrała pięć me-
czów, jedynie w spotkaniu z 
zespołem „Nam strzelać nie 
kazano” poniosła porażkę 2:0. 
Ostatecznie drugie miejsce za-
jęła ekipa „Piasek Rembertów”, 
trzecie „Nam strzelać nie kaza-
no”, czwarte „Ark-Pol”, pią-
te „Drużyna Świniaka”, szóste 
„Byczki”, siódme „Mutnicy”.

Najlepszym zawodni-
kiem turnieju uznano Sła-
womira Lubelskiego (Piasek 
Rembertów),   najlepszym 
bramkarzem wybrano Da-
wida Kuśmidra (Poltyn de-
sing). a najskuteczniejszym 
zawodnikiem, z dorobkiem 
sześciu goli, został Adrian 
Rzeźniczek (Poltynk de-
sing). Fundatorem nagro-
dy głównej była Pizzeria At-
mosfera. Turniej sędziował 
Michał Dziepak.

Skład zwycięskiej dru-
żyny Poltynk desing: Patryk 
Malinowski, Konrad Ku-
śmider, Łukasz Kobierecki, 
Dawid Kuśmider, Grzegorz 
Aff ek, Adrian Rzeźniczek, 
Ernest Świstak, Przemysław 
Bardziński.

Zagrało siedem ekip

PZPN zaprasza na szkolenie
Polski Związek Piłki Nożnej - Mobilna Akademia Młodych Orłów zaprasza 
na bezpłatne szkolenie dla trenerów, nauczycieli wychowania fizycznego, 
rodziców, oraz wszystkich miłośników piłki nożnej, które odbędzie się we 
wtorek 12 lutego w hali sportowej w Iłowie (ul. Płocka 14c), w godzinach 

15.00 – 18.30.
Plan szkolenia : 

15.00 – 16.00 Część teoretyczna – wykład – Temat : „Filary szkolenia dzieci i młodzieży” 
16.15 – 17.15 Część praktyczna – trening pokazowy U-13 – Temat : 

„Doskonalenie gry w ataku pozycyjnym” 
17.15 – 17:30 Omówienie treningu pokazowego  

17.30 – 18.30 Gra selekcyjna U-11 
Każdy uczestnik otrzyma certyfikat oraz materiały szkoleniowe w wersji 

elektronicznej i papierowej. 
Więcej informacji o projekcie PZPN „Akademia Młodych Orłów” – dostępne 

jest na stronie internetowej: www.laczynaspilka.pl/amo

W chodakowskiej hali MOSiR przy ul. Chopina 101 siatkarze ro-
zegrali dwie kolejne serie spotkań w ramach amatorskiej ligi. Na 
fotelu lidera nadal utrzymuje się drużyna UKS Siatkarz Stare Ba-
bice. Do zakończenia rundy zasadniczej pozostało sześć kolejek.

XI kolejka (19.01)

Volley Team Płock – SRS Most Wyszogród 0:3 (walkower)

Wolne Elektrony – Volley Team Zjednoczeni Bulkowo 3:0 (25:15, 25:14, 

25:22)

MVP: Jakub Rykała (Wolne Elektrony)
KS Piast Feliksów – Volley Sochaczew 3:1 (25:17, 25:15, 19:25, 25:22)

MVP: Grzegorz Podenas (KS Piast Feliksów)
Teresin – ZSR CKU Sochaczew 0:3 (16:25, 14:25, 22:25)

MVP: Wojciech Socha (ZSR CKU Sochaczew)
XII kolejka (17.01)

ZSR CKU Sochaczew – UKS Siatkarz Stare Babice 1:3 

(15:25, 22:25, 25:20, 26:28)

MVP: Kamil Rusak (UKS Siatkarz Stare Babice)
Volley Sochaczew – Volley Team Płock 3:2 (20:25, 26:24, 17:25, 25:17, 

15:12)

MVP: Krzysztof Rąg (Volley Sochaczew)
Volley Team Zjednoczeni Bulkowo – KS Piast Feliksów 0:3 (walkower)

SRS Most Wyszogród – Teresin 3:1 (25:22, 25:18, 21:25, 26:24)
MVP: Radosław Pachelski (SRS Most Wyszogród)

Tabela ALPS po XII kolejce

1. UKS Siatkarz Stare Babice 29:7 27

2. SRS Most Wyszogród 23:19 20
3. Wolne Elektrony 19:18 17

4. Volley Team Płock 18:17 16
5. KS Piast Feliksów 21:22 16
6. Volley Sochaczew 19:23 15

7. ZSR CKU Sochaczew 18:22 13

8. Volley Team Zjednoczeni Bulkowo 16:22 12

9. Teresin 11:24 6

Wyniki Amatorskiej Ligi Piłki Siatkowej



SOCHACZEWSKA

ZNAJDZIESZ NAS 
W NASTĘPUJĄCYCH 

PUNKTACH DYSTYBUCJI
 Urząd Miejski 
 Miejski Ośrodek Sportu 
i Rekreacji, basen Orka 
 Powiatowy Urząd Pracy
 Muzeum Ziemi Sochaczewskiej 
i Pola Bitwy nad Bzurą 
 Redakcja „Ziemi Sochaczewskiej” 
w Kramnicach
 Miejska Biblioteka Publiczna 
 Biblioteka Pedagogiczna 
 Szpital Powiatowy
 Wydział Komunikacji Starostwa 
Powiatowego
 Sąd Rejonowy w Sochaczewie 
 Urząd Skarbowy w Sochaczewie 
 Żłobek Miejski
 Państwowa Szkoła Muzyczna 
w Sochaczewie
 Szkoła Podstawowa nr 1
 Szkoła Podstawowa nr 2
 Szkoła Podstawowa nr 3
 Szkoła Podstawowa nr 4
 Szkoła Podstawowa nr 6

 Szkoła Podstawowa nr 7
 Miejskie Przedszkole nr 1 
 Miejskie Przedszkole nr 3
 Miejskie Przedszkole nr 4
 Miejskie Przedszkole nr 6
 Miejskie Przedszkole nr 7
 Dzienny Dom Pomocy Społecznej
 Środowiskowy Dom Samopomocy 
 Zakład Gospodarki Komunalnej
 Zakład Komunikacji Miejskiej 
 Przedsiębiorstwo Energetyki Cieplnej
 Zakład Wodociągów i Kanalizacji
 Sochaczewskie Centrum Kultury 
Chopina 101

 Sochaczewskie Centrum Kultury 
15 Sierpnia 83
 Sklep PSS Społem ul. Okrzei 1 
 Sklep PSS Społem ul. Płocka 1 
 Sklep PSS Społem ul. Wojska 
Polskiego 39
 Sklep PSS Społem ul. Pokoju 8
 Sklep PSS Społem al. 600-lecia 3
 Sklep PSS Społem ul. Bojowników  9

 Sklep PSS Społem ul. Gawłowska 45
 Sklep PSS Społem ul. Trojanowska 1 
 Sklep PSS Społem ul. Raczkiewicza 1
 Sklep PSS Społem ul. Narutowicza 10 
 Sklep PSS Społem ul. Traugutta 23
 Sklep PSS Społem ul. 1 Maja 15
 Sklep PSS Społem ul. 15 Sierpnia 119
 kiosk Żeromskiego 1 
(skrzyżowanie z Warszawską)
 kiosk pasaż Żeromskiego 35a
 kiosk ul. 1 Maja (przy poczcie)
 kiosk Pokoju 5
 Sklep chemiczny ul. Chodakowska 10
 Spółdzielnia Mieszkaniowa L-W
 Sklep Osiedlak 
(pasaż Żeromskiego 26)
 Sklep przy PKP ul. Sienkiewicza
 Sklep Leviatan (pasaż Żeromskiego 20)
 Gram Market ul. Targowa 12
 Filia biblioteki w Chodakowie
 kiosk Żeromskiego (Senatorska 
naprzeciwko kotłowni PEC)
 kiosk  pl. Kościuszki 2


